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o takole piSem in razrniiljam,
s dim bi vas, dragi ledinci,
ravdihnila v tem uvodniku.

mi ne gre iz glave pesem, ki pravi: >Ko
si majhen, das prav nala5d zaostaja,
ne pusti ti biti velik, je kot podasen
vlak brez kraja. I(o odrasies, das
vsako uro prelrileva droberr pesek,
ki uhaja skozi jutro v predv-ederje
dn.eva.< Vem, da je pred menoj Se
celo Zivljenje, a kdaj zares prestopiS
zabrisano rlejo med mlaclostjo'in
odraslostjo? Meni das Ze v teh letih
ko.t droben pesek polzi med prsti, kaj
Sele bo? Ne morem verjeti, da (de bo
vse po sredi) preZivljam zadnje Solsko
leto na Ledini, vendar se vseeno
zdi, kot bi bilo vderaj, ko sem prvid
prestopila prag Ledine in postaia del
njene dudovite zgodbe.

Pred rnano je zadnje lero v gimnaziji
in dutim, da ga moram kar najbolje
izkoristiti. Poleg tega, da bom AoUrSen
del svojega dasa posvetila udenju in
pripravi na prihajajodi zrelostni izpit,
se mi zdi pomembno, da si vzamem
das tudi zaprljatelje in stvari, ki me
veselijo.

Nas, ustvarjalce Mladike, poleg vseh
drugih stvari veseli tudi piianje,
pisanje za vas,ledince. V iokraini
Stevilki si tako lahko preberete
nekaj o prihajajodih volitvah. ki
se bodo kmalu odvijale &z lui.o.
pa intervju z novirn predsednikom
dijaSke skupnosri. pripravili pa smo
tudi dlanek o novem Solskem logu.
Resnidno upam, da bo v tej Mladiki
vsak na5el kaj zase ali pa se morda
opazll na kak5ni fotografiji.
Nina
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MARTIN MOLK (r c)

STAROST:15

NA.ILJUBST PROTNSOR: RUbEN BEIiNA

NAJLJUBST prlrU: FOrreSt GUmp

NE PRENESEM: po5kodb
BREZ INTERNETA BI: si nasel sogo-
vorca
NA AVTOB USU POSLUSTNN: EIECtTO
house
KAKSNE PUNCF SO Tr VSEd: sproSde-
ne, prijazne, luSne

srARosrf t 
1* ^"uSoRrc A: Marj etka

NAJLJUBS PNOI

Kozmus -^.. /:
NArLruBSr Fnu: The HunBll Games

NE PRENEsEM: PajkoY' L"dtlOt"
BREz rNrERNEiout' lahko preZivela

NAAvTOBu'u **tuSlM: PoP' Fall Out

"#*y*ixt?ist$I'il'?iisoki'

)STOP
tryls"rNc.

START
DOING.(

)>BEFREE'(
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STAROST: 15

NAJLJUBS,I PNONNSORICA: LCA NEMEC

NAJLJUBSt rtr,m: Deadpool
NE PRENESBM: marsikaj prenesem, sem
zelo trpeLen
BREZ INTERNETA BI: kaj je to internet?
NA AVTOBUSU pOSLuStu: pogovore starej-
Sih gospa

KAKSNE PUNCE so rr vSoi: prijetne

STAROST: 16
NAJLJUBSA PROF'ESORICA: LEA NEMEC
NAJLJUBST UTM: ThE BESt Of ME
NE rRENESEM: kad, golobov in ?agarya

8ft?','il{fi 5it,if,,t's,tribffiifi b i t ved

il$$it"" 
usu PosL uSem: pogovore

))IF YOU CAN
DREAM II
YOTJ CAI\T
DO IT.(

)NHENLIFE-
i*oto*YoY--

powx,sl-owt:--
otiBAcKuPAND-*Ot' 

YOU P\INCH"it*t 
ABilcHl(
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STAROST: 16
NA4JUBSA pRoFEsoRrcA: 

Veronika

ilTAJaLJUBST 
nlrM: ne gledam filmov,

NB pRBl{EsnU: laZi
BREZ INTBRNETA BI: umrla

ffitouusu 
Poslusam: glasbo (bal-

ff5s*t FANrrE so rr vSui: taki, kot je

STAROST: 16

NAJLJUBST PNOT'NSOR: RUbEN BCIiNA

NAJLJUBSI nllm: vsi od Jackieja
Chana
NE PRENESEM: /

BREZ INTERNETA BI: igral fuzbal
NA AVTOBUSU POSLUSAU: SE1ENO
Gomez
raxSNp PUNCE so rI vSsi: z blond
lasmi

)WORKHARD
SOYOU

CAN SHOP )PAPRIKE SE
HARDtrR'( FILA, DOKLER

SO MLADE.(



TINA CAJNKAR r: *r

STAROST: 17

NAJLJUBSI PNOT'ESOR: A1C5 lrsid
NAJLJUBST rrrrU: Sinister 1, 2

NE PRENESEM: NEOdlOdNOSti

BREZ INTERNETA BI: Zivela prosto kot
ptica na veji
NA AVTOBUSU PoSLuSann: Lucijino cveka-
nJe

xnxSNr FANTJE so rr vSEf : lep nasmeh.
huda postava, odlocen, DomZaldan <3

STAROST: 17

NAJLJUBSa pnonnsoRrcA: Marj etka
Kozmus
NAJLJUBST rnnr: Harry Potter
NE PRENESEM: fizike
BREZ INTBRNETA BI: SE VEd UdiIA

NA AvToBUSU Posr,u5,q.nr: spim
KAKsr{r FAf{TJE SO Tr VsBi: prtlaznt

>LrrElsN',T -'-
*6jTFINDNG

YOTIRS'ELF'-'-

r,irglsABouT
, 

-t*tNNG
i:li, ygURSELF'(

)IF EVERY-
DAY,SA ciir

r _ 
I'D LIKE ro '

K]VOWWHENE

]l].]ii 
rgArvRErrlRi

ll1L MorVDAyS..-
,.,liMryur.'...r.,::,,::..::, :,,,,,:,,,,,,,



kDlrrrffiffi&** -:{\ /1

STAROST: 17

NAJLJUBSE PNOTNSORJA: A1E3 ITSid iN

Lea Nemec

NAJLJuBSI nrnn: IncePilon

^u 
*untSEM: ma' vse se da prenest

BRBZ INTERNETA BT: SE KUltiViTAl'

haha
NA AVTOBusu Posl,us',q'N'{: rap' rock'

reggae ...
rarSxE PuNcP so rr vSEd: Pridne'

iiiiia/ne Pa Prijetne

)U lLlt'(

STAROST: 18

NAJLJUBSI pnorESoRrcA: UrSa Silc
Trdek
NAJLJUBST nrru' Izvor (Inception)
NE PRENESEM: neumnih odgovorov
BREZ INTERNETA BI: kondno prebrala
kak5no knjigo
NA AVToBUSU PosluSa.nr : Coldplay,
Shawn Mendes
r<arSxr TaNTJE so rI v5ni: nasmeja-
ni, visokr, razgledanr

>hiOBEI{EGA
SMISLANI, DABI
I\MKAJPOEEL,
CE SE NE BOS
POTRUDILPO
NAJBOLJSTH

MOCEH.(



BoSrlAN ADAMLJE' (4 r)

STAROST: 18

NAJLJUB 5l pRonr s oRrcA : Tatjana Levstek
NAJLJUBST nrlu: The Hunger Games
NB PRENBSEM: NEdEIA

BREZ INTERNETA BI: normalno Livel
NA AVToBUSU posr,uSana: Taylor Swift
rarSxs PUNCE so rr vSBi: skromne,
s smislom zahumot, vesele

STAROST:18

11enr ungA PRoFESoRICA: Boj an6ek
(Bojana Petrin)
NAJLJUBST rtw: ga nimam
NE PRENESEM: veliKo stvari
BREZ INTER.NETA BI: iSKal wifi
NA AVToBU su PosluSant: mestni
otrok sem, ne hodim na buse
rarsxn PUNCE so rr vSnt: preproste,
nasmejane, duhovite r I

JLIKE))LIFE' lr"iutATH'lF1l

boPsE'AsY' ^

SOftnefHING'S
WRONG'(
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Diyaki 2. f smo dva petka v septembru preZiveli v druZbi
drjakov Gimnazije Ptuj. Najprej smo jih obiskali na Ptuju
in dodakali zelo topel sprejem. Razkazah so nam svojo
moderno 5o1o na dudoviti lokaciii ob vznoZju ptujskega
gradu in nas popeljali na grad, kjer smo si ogledali
sobane in raznolike zbirke predmetov. Po kosilu v Solski
jedilnici smo v razredu izdelali skupinske avtoportrete.
UZivali smo tudi v dveh urah prostega (asaz domadini,
ki so nam razkazalinajljubSe kotidke svojega mesta. Ze
po prvem sredanju so se med ledinci in Ptujdani stkale
prav posebne vezi, ki so se dez teden dni v Ljubljani
5e okrepile. Ledinci smo Ptujdanom najprej postregli z
doma narejenim pecivom, nato pa smo jim predstavili
zgodovino in posebnosti na5e Sole terjim v zelenr sobi
predvajali nekaj filmov Solske dija5ke skupnosti. Po

malici smo obiskali Muzej iluzij ter izkoristili prekrasen
jesenski danza sprehod in spro5deno drr"rZenje v centru
Ljubljane. lzmenjavo smo zakljudili z razmiSljanjem o

idealni Soli, skupinskim fotografrranjern in Zeljo, da se

kmalu spet vidirno. (2. f)

Vugiji, prireditev, preZeta z dobro voljo in veseljem,
kakor se za dogodek ob zakljudku Solskega leta tudi
spodobi. Podelitev je popestrilo veliko raznovrstnih
todk, ki so razkrivale Stevilne talente naSih drjakov.
Videli smo vse od plesnih in pevskih nastopov do
filmov s profesorji v vlogah paldkov, prof'esorice
Tomac kot Sneguljdice, profesorja Pavlihe kot Rdede
kapice in profesorja KoSida kot Panoramixa. Nekaj dni
pred prireditvrjo je na Soli Ze tradrcionalno potekalo
glasovanje za naj dijake na razlidnih podrodjih, prav
tako pa tudi glasovanje zanaj profesorja in usluZbenca
5o1e. Nekaj jih je nad izidom ostalo razodaranih, 5e

ved zadovoljnih, mi pa mislimo, da so si izglasovani
nagrade prav zares zasluZili. (DaSa Skof)

Takini so rezultati:
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Tavanje od cne udilnice k dn-rgi, gneda na hodnikih
ter zastoji na stopniSdu, seveda, ponovnoje tu zadetek
Solskega leta in z njim kopica lazanov,l<i nebogljeno
tekajo po 5oli. Da bi se vsaj znebili naziya >f-azan<,
so jim drlaki 4. f v torek, 27. septembra. pripravrli
tradicionalni krst, s katerim so Zeieli preveriti, ali si
Sol shi podrnladck zaslr,r2i naziv >ledinec<. Organizatorji
so se letos odiodili. da se bodo na krstu osredotodili na
razredno skupnost, zato so dolodili pravilo, da mora
pri vsaki igri sodclovati ves razred. S tern so Zeleli
poudariti, da je v razredu pomembno, da delujejo
kot eno, hkrati pa se zavedajo pomembnosti vsakega
posameznika. Prvi letniki so se tako preizkusili v
razlidnih naiogah: v prvi so morali v filmu prcpoznati
dim ved profbsorjev, v drugi nalogi so rnorali pokazati.
kako dobro prenaSajo novice po Soli. igrali so se
nalnred telefbndke, tretja naloga je bila postavljanje
telesnih skulptur, zadnja naloga pa je bila narnenjena
razrednikom prvih letniltov: zapeti so morali s dastnim
gostom Omarjem Naberjem. Tako dijakr kot profesorji
so se v nalogah odlidno odrezali. Na koncr.r so prvi
letniki 5e svedano povedali obljubo in si tako zaslttLlli
naziv >ledinci<. (Nina OraZem)
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Smo lahko vsi deleZni srede, zdravja, moZnosti
izobrazbe, velikih potovanj ... skratka Zivljenja? To

smo se spra5evale dijakinje Gimnazije Ledina na

Unesco projektu Meja - >Pravica do prihodnosti<.
Prehod v postmoderno druZbo, kapitalizem in nenehno

iskanje idealnega Zivljenjskega sloga nas silijo, da se

vpra5amo o pravici do prihodnosti. Skrbi nas, ali bomo

sploh deleZni svobode govora, odlodanja, varnosti,
pravice do druZine in tzobrazbe.
Lep primer utemeljene skrbi so trendi pri zaposlovanju,

kjer delodajalce zanimajo vedenjske lastnosti in
izku5nje posameznika na dolodenem podrodju . Zatobo
zanasnujno, da sluZbe ne bomo iskali strogo v okviru
pridobljene izobrazbe, arnpak bomo morali gledati
Sir5e in se odlodati za poklice, ki glede na smernice
ponujajo ved perspektive in varnejSo prihodnost.
A medtem ko se sami utapljamo v vse vedjih moZnostih
pridobivanja izobrazbe, drugod po svetu trpijo veliko
pomanjkanje. Navezujem se namred na opozorilo
Unesca o nepismenosti 775 milijonov odraslih in
122 milijonov mladih, od tega sta dve tretjini Zensk

oziroma deklet. Branje in pisanje pa sta osnovazavse
vrste izobraZevanj a kot tudi za v seLivljenj sko udenj e.

Pridobivarle tzobrazbeni edini problem v 21. stoletju.
Lal jetehtoliko, da bi lahko s pisanjem o njih zapolnili
celotno Mladiko! Tokrat bi izpostavila pravico do

druZine. Veliko prahu dviguje nova kitajska politika
o ustvarjanju druZine. Naj spomnim, da je Kitajska
pred osemintridesetimi leti uvedla strogo pravilo, v
skladu s katerim so kitajske druZine smele imeti samo

enega otroka. Novembra 2013 pa ga je kitajska vlada

Unesco Ledina je na Solo povabil drugi razred OS

Koseze. Pod vodstvom prolesorice Nata5e KoroSec in
ob pomodi punc iz 3. e seje odvil zabaven Sportni do-
godek. Igrali smo se igre, kjer smo morali (Ze skoraj)

odrasli in mladidi najti skupen jezik v Sportu. Na kon-

cu nas je profesorica naudiia 5e ples na Chivava song.

Punce smo ugotovile, da po kondiciji za mladei"em
kar malo zaostajamo. V primerjavi z njimi smo bile
po nekaterih igrah zadrhane in se je bilo teiko nava-

diti otro5kega tempa. Ko smo otroke vpra5ali, kaj jim
je bilo najbolj v5ed, so vsi navdu5eno zavpili, da vse.
(Hana Bar5i Palmii)

preklicala, a za drugega otroka se je odlodilo samo
pribliino milijon parov. To je precej presenetljivo, kajti
v svetovnijavnosti seje v dasu zapovedi enega otroka
pojavljalo vpraianje: >Ali ni nenaravno in pogosto
pogubno za sploino zdravje druZbe vzgajati edince,
ki niso pridobili osnovne sposobnosti sporazumevanja
z okolico in med odraidanjem dutijo pritisk, ker zanje
pretirano skrbijo najvedkrat Stirje odrasli?< A preklic
tega pravila niso spodbudili kaki humani uvidi, ampak
praktidni: prebivalstvo se pospeieno stara, na voljoje
dedalje manj mladih rok, zato cena dela raste. Zakaj
tamkajSnji prebivalci niso navduSeni nad povedanjem
druZine, si lahko preprosto razloLimo z nestabilnostjo
gospodarskih razmer. Te pritiskajo na mlade pare,

ki obdutijo dedalje viSje stro5ke za vzgojo potomcev,
zlasti v obdobju Solanja.
Prihodnost za nas ni samoutnevna. Boriti se bomo
morali sami. Konec koncev pa denar in izobrazba nista
vse. Pomembni so sreda, zdravje in ljubezen, ki jih
pogosto zanemarimo. Franklin D. Roosevelt je dejal:
>Mogode nam ne bo uspelo pripraviti prihodnosti za

svoje otroke, lahko pa pripravimo svoje otroke na
prihodnost.< (lk)

Brina,7 let:, ' :

Tije,bilo danes viei? - ja, ielo; ,

,Kaj ti' je bilo najbolj, vje(? .,Vsei!

lmai,1aSa.5port? - Ja; treniram, ,

ritnriino gimnastiko,
Kaj Zeli$ bit!, ko bsi velikai - Au*:,.,
policistka, , i :



Gimnazija Ledina praznuje 150 letl pod sloganom
>Mostovi preteklosti za poti prihodnosti< se bo do
konca leta 2017 zvrstil pester program prireditev,
predstavitev in okroglih miz. Zatetek praznovanja
je bila zabavna prireditev >Jeziki tako in drugade<<,
kjer smo prislLrhnili dijakom, ki so peli in govorili v
tujih jezikih, ki se jih uduo na Ledini, in se zabavali
ob stereotipih o razlidnih narodih. Tako smo spoznali
Hansa z Bavarske, ki je povsem netehniden tip in lo-
milec Zenskih src; Juan tz Spanije je marljiv moZ, ki
vstaja zgodaj, ob sedmih zveder pa je vedno Ze dorna;
Giovanni izltallje ne je makaronov, odlidno obvlada
parkiranje in beZi pred Zenskami; AngleZ John nikoli
ne omenja vremena, je izvrsten kuhar in pije daj, le
kadarje bolan; Rus Ivan ceni vodo bolj kot vodko,je
umirjen voznik, ki upoSteva prometna pravila; Fran-
coz Jean pa je obseden s distodo in ljubitelj restavra-
cij s hitro prehrano. (ml)



150-lctnico smo praznovalitudi Sportno! Modni, poskod-

ni. Svohotni in Storasti, taki s sntislotn za ritem in taki
salno z vescljem do gibanja vsak je naSel kaj zase.

No, takole smo Sportali. (foto: Loti Rajid)
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Eko5ola Ledina je v podastitev 150-letnice pripravila
okroglo mizo, na kateri je predstavila svoje doseZke in
aktualna dogajanja nacionalnega programa EkoSola. V
pogovoru, ki sta ga vodila MatevZ Stepec in profesorica
Bojana Petrin, so sodelovali dijakinji Teja Slana in
Brina Vadnjal, nacionalna ekokoordinatorka mag.
Darja Silan, vodja kampanje Pozor(t)ni za okolje
Simona Dijak in predstavnik Instituta JoZef Stefan
mag. TomaZ Ogrin.
Na ekodnevu dan kasneje so l. letniki izdelovali
makete iz tetrapaka in hobotnice iz plastenk, ki Ze

krasijo hodnike, 2. letniki so obdelali energijske pijade
(udinkovine, vsebnost sladkorja, udinki na telo), 3.

letniki so posluiali predavanja o vodi in konoplji, 3.

f in 3. g sta odSla na ogled tovarne Goodyear Dunlop
Sava Tires, 4. letniki pa so se udeleZili delavnic na

Fakulteti za gradbeni5tvo in geodezijo. (m1, foto:
Marko Milohnii. Veronika Babid)

Affi-'ai(iitl
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Novi logotip
Gimnazije Ledina

vsi ledinci poznajo (vsaj upam) dolgoletni tedinski
znak v obliki treh ietrtin kroga oz. pacmana oz.
otroikega voziika oz. premiiljeno postavljenih irk
GinL.

Vidirno ga povsod: vsako jutro ob
vhodu v 5oio, na zastavi, na majicah,
ki jilr dobirno. l<o pomagarno pri
informativnem dnevu. na obvesti I ih
in 3olskih publikacijah, konec koncev
pa tudikipec r ugiposnerna njegoro
obliko.
Pred kratkim pa je iz5la vsakoletna
Solska publikacija (saj veste, tista s
pravilniki in podobno nesnago) in
med obdudovanjem videza celotne
zadeve smo opazili, da je sedaj
ledinski logo popolnoma drugaden.
Oblikoval ga je vedkrat nagrajeni
grafidni oblikovalec Jan Jagodid iz
studia Kabinet 01, ki je delal2e za
mnoga podjetja in ustanove, kot so
Alpina, Siol, Telekom, Gorenje, RTV
Slovenija.
Logotip predstavlja s pisanimi drtami
povezane pike, ki tvorijo karirast
vzorec. Jana Jagodida smo prosili,
naj nam pove malo ved o znaku. po
njegovih besedah pri znaku )ne gre
toliko za logotip, temved za sistem.
Zanimalo nas je, kako se Sola grafidno
pojavlja v razlidnih situacijah.<
Njegova skupina oblikovalcev se je
pozanimala, kje vse Sola uporablja
logotip, v dizajn pa so vkljudili duh
stalnega_ spreminjanja, premikanj a
naprej: >Solska leta tedejo, generacije
se menjajo, dijaki pridejo, maturirajo
in odidejo.< Od tod ideja o mreZi pik,
ki je analogija za na5e medsebojne
odnose.
Ravnatelj jim je najprej predstavil
iolo in njeno zgodovino. nato so
zasnovali nekaj razlidnih smeri
logotipov. Glavna Zelja vodstva Sole

ResnejSa razliiica logoripa za
doprse na denilno rntntslrst\ o:

je bila, da se ohrani stari logotip, ker
ga uporabljamo Ze toliko let. >To
smo seveda preizkusili, ampak se je
izkazalo, da ne deluje. PrejSnji logotip
je imel zaradi svoje abstraktnosti
veliko razliinlh asociacij, a nobene
prave. Zato smo si pustili svobodo,
da podobo razvijemo povsem od
za(,etka - z nu1e, br ez zgodovin skih
asociacij,< pravi Jagodid.
Vsi skupaj se moramo podutiti
polaskane, saj so bili glavna
inspiracija zanovi logotip prav na3i
izdelki, polepljeni po Soli (in ja - tudi
duhoviti napisi). Sola nam dovoli
veliko prostora za kreativnost. l<ar se
kaZe tudi v grafidni podobi. >Logotip
je postal prostor za naie likovne
ideje,< pravi Jagodid.
Avtor logotipa nam je zaupal, da
nihde, kije sodeloval pri projektu, ni
obiskoval Gimnazije Ledina, >so bili
pa tam Ze vedkrat in morajo priznatt,
da je zelo prijeten arnbienl,<.

Slavnostna razliiica logotipa za
uporaDo v casu pfaTno\ anJa:
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>>Mnogokrat rmi
prirnanjkuje iasa, da bi
storil vse, kar me veseli.<<

Interuiu z MatevZem Stepcem,

preds ednikom Dij aike skupnosti Gimnazii e Ledina

Uglajen, ko je treba biti uglajen, zafrkantski, ko se je
treba zafrkavati, vedno dobre volje in poln idej. Aja, in
odliden plesalec.

Zakaj si se odlodil, da boS kandidiralza predsednika
DijaSke skupnosti Gimnazije Ledina?

2e ve( let se ukvar.jam s stvarmi na tem podrodju. Bil
sem predsednik 5o1ske skupnosti v osnovni Soli, vodil
sem mladinsko organizacrjo v obdini MengeS, v prvem
letniku sem vloZil veliko truda in dela v dija5ko skupnost
Slovenije, bil sem tudi svetnik, kar pomeni, da sem bil
zadolLen za celo ljubljansko regijo.
Prav tako sem soustanovil organizacijo, kije povezala
vse drja5ke skupnosti v Ljubljani. Projekt je bil uspe5en,

sodeloval sem z odlidno ekipo, ampak zaradinepoitenih
politidnih iger smo se odlodili, da v naslednjem mandatu
odstopimo. S tem projektom sem kot podpredsednik
in predsednik pridobil ogromno izku5enj, povezanih
z vodenjem in organiziranjern. Vedno mi je bilo vSed,

da lahko prispevam k skupnosti, da lahko kot mlad
dlovek kaj spremenim in naredim nekaj za rnlade, ki
jih nacionalna politika mnogokrat zapostavlja, saj se

ne zaveda, da smo prav mi tista generacija, v katero je

Nina Oral.em
Foto: Lara Boitjandid

treba vlagati.
Tako sem se seveda v prvem letniku pridruZil tudi
Dijaiki skupnosti Girnnazije Ledina in bll tzbran za
predstavnika DSGL v dijaikem parlamentu. Vedno bolj
sem zadel sodelovati tudi pri Solskih projektih, s dlani
dija5ke skupnosti sem se odlidno razumel. Prav zaradi
super ekipe sem se odlodil, da kandidiram za predsednika
Dijaike skupnosti Gimnazije Ledina. Nisem kandidiral,
ker bi mislil, da lahko sam naredim spremembe, temved
zato, ker menim, da spremembe lahko naredimo zgolj
kot skupnost z rstimi cilji in interesi.

Ali si zmago pridakoval?
Sem dlovek, ki se vedno poskuSa pripraviti na vse, da
potem nisem razotarannad rezr,rltatom. Velikokrat sem

se Ze opekel, imel visoka pridakovanja, ki se potem
niso uresnidila. Besed, kot so: >Stepec, ti boi zagotovo
predsednikl< nikdar nisem jemal za samoutrevne. saj

nikoli ne veS. kako se bodo stvari na koncu odvile.

Kako so potekale priprave na kandidaturo?
Program sem pripravil v sodelovanju z ljudmi, ki so me

vseskozi podpirali. Poleg tega da sem se posku5al pribliZati
dijakom, spoznati, desa si Zelijo puloverjev, avtomatov

t"l,i"'. l
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za vodo ... sem se predvsenl Zelel osredotoditi na
stvari, ki se dijakom morda ne zdijo preved pomembne,
anrpak v resnici so. Zelim si namred, da bi se za(,eli
pogovarjati o kljudnih problemih nas dijakov. Priznati
morafir, da sem imel na zadetku nekaj teZav, saj sem
do sedaj vse projekte delal >uradno<. UdeleZeval sem
se sej in sestankov v parlamentu, kjer sem moral biti
strogo obleden, vse je bilo blazno fbrmalno, zato je bilo
kandidirarie za predsednrka dija5ke skupnosti velik
preskok, kije bil zame pravzaprav zaniruiv izziv.

Kak5na je tvoja vizija, tvoj letni delovni nadrt?
Poleg prej omenjenih stvari se rni zdi izredno pomembno,
da dijaiko skupnost priblrZarn vsern dijakom. V zadnjih
letih sem v pogovoru z nekorn, ki ni bil iz drja5ke
skupnosti, sli5al: >Dija5ka je elita Sole!< in >Dija5ka je
izredno nedostopnal< To je kljudni problem, iz katerega
Lelim izhajati. Dija5ka skupnost smo namred vsi dilaki
3o1e in ena kljudnih stvari, za katero se bom zagotovo
zavzetnal,je ta, da dija5ko skupnost pribliZam vsem
dijakonr in dam vsakemu moZnost, da v njej sodeluje.
Ledma ima ogromno ljudi z odlidnimi potenciali, ki ne
vedo, kako se vkljuditi, in njirn bi rad dal priloZnost,
da izrazrjo in pokaZejcl svoje talente. Naslednja stvar,
ki jo bom poizkuSal uresniditi, pa so seveda puloverji,
za katere vem, da si jih drjaki nadvse Zelijo. MoZnosti
za uresniditev te ideje 2e zbiram in upam, da bo mi bo
uspelo prepridati tudi ravnatelja.

Kako se je na tvojo zmago odzval razred? Te so5olci
pri tvojem delu podpirajo?
Seveda, imam super razred s super razrednidarko na
deiu. SoSolci me poznajo v rahlo drugadni ludi, kot me
verjetno vidijo ostali dijaki naie gimnazlje. Poznajo
me kot dloveka, ki se velikokrat 5ali. zato so rni so5olke
ustvarile fan page na facebooku, da me predstavijo
takSnega, kot me poznajo - odbitega Stepija. Ja, razred,
me je resnidno podpiral na vsakem koraku, za kar sem
jim izredno hvaleZen.

Katere so tvoje glavne osebnostne lastnosti, zaradi
katerih si ustrezen za svoj novi poloZaj?
lzredno teZko je govoriti o sebi. Od mnogih sem sliSal:
>Stepec, ti znaS diplomatsko nastopiti in marsikoga
prepridati.< Ne vem, ali fe to lastnost, zaradi katere sem
sedaj predsednik, ampak de je, potem je to zagotovo
pozitivno. Vedno poskuSam dati vsakemu moZnost, da

lzrazl svoJe mnenje in tako obogati sebe ter druge. To
je ena od lastnosti, zakatere si Zelim, da bi jih prenesel
tudi na ostale, saj menim, da nikoli in nikdar ne smei
zalreti nikogarinjega mnenja, saj lahko s tem unidi5
potencial, ki ga ima ta oseba.

Po kom se zgleduje5 v Zivljenju?
Star5a sta mi bila vedno zazgled. Oba sta izredno pridna
dloveka, obrtnika, ki podneta stvari, ki ju veselijo. Ko
ju opazujem, vidim, kako pomembno je, da v Zivljenju
najdeS nekaj, kar rad podneS, in posledidno v svojem delu
maksimalno uZiva5. Seveda so tukaj 5e drugi ljudje, ki
so mi za zgled, med drugim tudi prolesorji, pnjatelji in
dlani dijadke skupnosti. Vsak od njih je prispevalnekaj k
temu, da sem danes, kjer sem, in da sem tak5en, kot sem.

Kaj te v povezavi z Gimnazijo Ledina najbolj veseli?
Kaj je prednost Gimnazije Ledina v primerjavi z
drugimi gimnazijarni?

Na Ledini rni je v5ed to, da smo Sola z dijaki, ki so
raznol iki, a se med seboj vseeno dobro razurnejo.
Takoj ko sem vstopil v naSo 5o1o, sem zadutil enkratno
vzdu5je, ki so ga ustvarjali povezani dqaki. I(ar nas
razlikuje od drugih 5ol in na ta nadin dela edinstvene,
je po mojern mnenju to, da smo izredno hornogeni, a
hkrati zelo razllilti.

Kdo je tvoj najljub5i profesor?
To je zahtevno vpra5anje. Ampak de moram izbirati,
moram na5teti Stiri profusorice: UrSa Silc Trdek, Arjana
Marinid, Lea Nemec in razrednidarka Bojana Petrin.
Vsaka od njih me na svoj nadin motivira, razume in
mi daje zagon, da od sebe dam kar najved. Dobro pa se
razufirem tudi z drugimi prof-esorji. Zdi se mi namred
pomembno, da z njimi ustvari5 zdrav odnos, saj ti znajo
v Zivljenju s svojim znanjem in izku5njami marsikdaj
pomagati.

S dim se ukvarja5 v prostem dasu?

Dan gimnazijca je po mojem mnenju prekratek. Klasidno
pridem domov okrog Stirih, pojem kosilo, ura je pet, ko se
zadnem uditi ... Zdi se mi, da mi mnogokratprimanjkuje
dasa, da bi storil vse, kar me veseli. Veliko se ukvarjam
z lJnescorn, obdasno tudi tedem in s tem naredim nekaj
zase. Pobeg pa vedno najdem v skodelici dobrega drnega
daja in druZbi ljudi, ki me razumejo in bogatijo. To so
prijatelf i in druZina.



>Mislim, da smo
normalni ljudje, ieprav

iisto

sva dva profesorja.(

Interuju z Andrejo Pavle Jurman,
profes ori c o s I ov eni i ine

Je zgovorna in dobrovoljna, njena najljub5a barva je
ciklamna in prav doloden odtenek zelene, Ledine se

spominja 5e iz gimnazijskih dasov, zdal pa je tukaj
kot profesorica. Najvedkrat jo vidimo s skodelico ka-
ve v rokah, domuje pa v udilnici 22 Andreja Pavle
Jurman, profesorica slovenSdine.

Kaj vam je iz Solskih let na Ledini najbolj ostalo
v spominu?

Da sem se imela fino. Gotovo so name naredili vtis
dolodeni prof-esorji, ki udijo 5e zdaj. Med njimi bi iz-
postavila Tamaro MoZino Artad, ki je bila moja pro-
fesorica matematike. Moj razred je bil super, 5e da-
nes imamo kar nekaj stikov in od vseh dogodkov mi
je ngbolj ostal v spominu kondni izletv prvem letni-
ku. Sli smo v Bohinj s prof-. MoZino in 3e profesor in-
fbrmatike je bil zraven. Pa maturantski izlet, seveda.

Ste kot dijakinja kdaj za5li v teZave?

UrSa Majcen
Foto: osebni arhir

Redko. Pravzaprav sem bila zelo pridna, bolj tiha, kar
je zdaj mogode malo teZko razumeti (smeh). Seveda
sem kdaj za5la v teZave, vendar sem se znala iz njlh
tudi izviti in se sistematidno lotiti problema. Disci-
plinsko pa nikoli nisem bila problem.

Zakzj ste si izbrali ravno ta poklic?
Ne vem (smeh). NajbrZ me je Ze nekaj dasa vleklo k
temu. V resnici so vse uditeljice slovenidine, ki sem
jih imela v osnovni ali pa v srednji Soli, name naredi-
le poseben vtis, vedno sem z velikim veseljem posiu-
Sala litcrarne zgodbe, ki so me odarale znova in zno-
va, in Zelela sem si raziskovati kaj s tega podrodja.
Da born udila, tega pa si nisern predstavljala, to ni bi1
moj nadrt. Mogode me je Zivljenje kar neslo k temu.

Kaj bi podeli, de ne bi pouievali sloven5dine?
Takrat sem imela dovolj alternativ. Sanjala sem, da bi
bila arheologinja, pa so mi domadi prijazno povedali,
da to mogode zame ne bo najbolj osredujod poklic, in
sem potem tudi sama spoznala, da to ne bi bila prava
izbira. Imela sem namred obdutek. da moram delati
z ljudmi. lelela sem biti tudi def-ektologinja, pa Stu-
dirati rnedicino ... Ampak na koncu me je potegnilo
v literarne vode in mi ni Zal.
Danes bi podela vse drugo. Vedno znova me zelo odara,
kadar pridem v kakino cvetlidarno, ker je tak mir, pa
lepo je in si redem, da bi tudi jaz imela svojo. Ali pa
bi imela svoio butidno slaSdidarno. lzjemno me nav-
duiuje gledali5de - da se razume, nikakor ne bi stala
na odru, bi pa delala z igralcr. Prav zata stremim k
temu, da bi bilo tudi igranja pri pouku dim ved.

Ali se kdaj navelidate pouievanja?
Ne, do tega res ne prihaja. Mogode kdaj, redko, ko
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sem utrujena, ampak pri tem ne gre za navelidanost.
Vsakid, ko irnam opravka z drugo generacijo, je od-
ziv drugaden, tako da se zgodbe ne ponavljujo. trrJaLi
ste super. Nisem navelidana biti v razredu. velikok-
rat pa sem navelidana tega, kar me daka doma, dela
z rdedim kulijem. Vse pogosteje se zaveclam tudi te-
ga, da ne stojim za vsem, kar moram uditi: veliko je
nesmiselnih vsebin v udnem nadrtu za slovenidinb.
Zal. Toliko je koristnejSih jezikovnih tem in literar-
nih vsebin, o katerih bi rada spregovorila , pa za lo ni
prostora. To postaja resnidno utesnjujode.

Vam popravljanje kontrolk in spisov vzame veli-
ko tasa?
V resnici zelo veliko. Ne vem, ali si zna vedina prav
predstavljati, koliko, zato niti ne jarnram preved in to
vzamem za svoje delo. Ampak, ja, veliko.

Kak5na je najvedja razlika med tem, da ste na Le-
dini kot dijakinja ali kot profesorica?
To, da grem lahko v zbornico in si naredim kavo (ki
je pad potrebujem zelo veliko:)). Ne vem, ali je kak5na
zelo velika razlika. Seveda sprejema5 stvari drugade
in drugi tebe sprejemajo drugade. Od nekdaj se mi
zdi, daje na Ledini zelo prijetno vzdu5je, z ene ali
druge perspektive. Edrno, kar je drugaee, je, da je
manj stresa kakor takrat. ko si dijak. ieprav je bilo
lepo, 5e enkrat ne bi 51a v srednjo Solo.

Kdaj se najvedkrat drZite za glavo: kadar
popravljate spise ali kadar popravljate teste?
Absolutno pri spisih. ln predvsem takrat, kadar imam
obdutek, da rni nekdo nima desa povedati, da sploh
ng.tgm: kaj je napisal. Ne motijo me toliko jezitov_
ni kiksi, deravno sem Ze stokrat razloL]la eno in is_
to, ampak predvsem odsotnost sporodilnega smisla.

Kak5na je bila va5a ocena pri slovensdini?

Str rr.

Kako bi opisali popolno udno uro? Ste jo ie kdaj
uspeli izvesti?
ie grern iz razred,a 3e vedno polna energije, potem
je bila najbrL ura dobra. Zato pa sta vedno poirebna
dva elementa: moja dobra pripravljenost in seveda
odziv na drugi strani, ki rni da obdutek, da sodeluje-
mo med sabo. V razredu mi je zelo neprijetno, kadar
so dijaki neodzivni; kadar se odzivajo, se mi zdi, d,a
zmeraj posku5am iz njihovih odgovorov dobiti take
stvari, da lahko uro naredim prijetno, da se znamo
tudi nasmejati. In kadar je tako, potem se mi zdi, da
je ura uspela. Kolikokrat se to realizira, ne vem, arr-
pak vsakid znoyaje lepo. Takih ur je veliko, niso si
pa med seboj enake. Kaj je recept za popolno udno
Lrro, pa teZko povem. Z leti dobii obdutek. da zna5
dijakom na pravi nadin povedati to, kar Zeli5. To je
konec koncev bistvo naSega poklica.

>vsakii, ko imam oprqvka z drugo generacijo, je
odziv drugaien, tako da se zgodbe nZ ponavijaj"o.o
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Kaj bi kot profesorica radi dosegli v svoji karieri?
Zelim, dabi znala obdrZati svojo kondicijo, delovno
vnerro. O kakSni blazno veliki karieri pri sebi teZ-
ko govorim. Zelo pa me skrbi, kako bom udila, ko
bom stara 60 let in ved. In de rni bo uspelo vsaj do te
mere obdrZati stik z drjaki, kot ga imam danes, botn
zelo vesela. O finandni karieri pa seveda ne razmi5-
ljam (smeh).

Na kaj ste najbolj ponosni?
Lagala bi, de ne bi rekla, da sem zelo ponosna na svo-
ja dva otroka, ampak seveda onadva nista moj ))pro-
jekt<<. Prav je, da povem, da sem ponosna tudi nase, to
se mi zdi pomembno, in da sem, upam, dobra mama,
Zena, hdi ... Skratka, ponosna seffl na vse svoje vloge
in seveda tudi na poklic, ki ga opravljam.

Kaj vam je pri sloven5dini kot predmetu najbolj
vsec i
ie bi morala izbirati med poukom jezlka in knjiZev-
nosti, bi zagotovo rzbrala knjiZevnost, deprav jo je
nekoliko teZje uditi. Nadeloma se zdi, gledano gene-
racijsko, med dijaki knjiZevnost manj priljubljena.
Zelo pa mi je v5ed, da udim predmet, ki mi ornogo-
da, da lahko vzpostavim pristen stik z dijaki, da se

odprejo, da se lahko odprem tudi jaz in da med nami
poteka komunikacija.

Ali bodo vaSi otroci brezhibno sklanjali samostal-
nik mati, 5e preden bodo Sli v Solo?

Zagotovo ne (smeh). Tega si seveda ne Stejem kot po-
manjkljivost, da ne bo pomote.

Ali se to, da uiite sloven5dino, zelo kaLe v va5em
zasebnem Zivlieniu?
Mislim, da ne. Razen tega, da veliko beremo - deprav
zaradi odsotnosti dasa zagotovo manj. kot bi si vsi
skupaj Zeleli - in da imamo doma zelo veliko knjig.
Pri nedavni selitvi je bil to najvedji projekt. Mislim,
da smo disto normalni ljudje, deprav sva dva prof'e-
sorja (smeh).

Katera je va5a najljub5a barva?
Zelena, ampak mora biti prava zelena, ker de ni, je
zelo grda. In ciklamna.

Kateri je va5 najljub5i letni ias?
Poletje, ker sem prosta, drugade papozna pomlad.

Katera vrsta sladoleda vam je najbolj v5ed?

Ara5idi s soljo. Imajo ga v Cacau.

ie bi lahko spoznali kogar koli, ki je kdaj Zivel ali
5e Zivi, kdo bi bil to?

NajbrZ.je smiselno, da izbiram med tistimi, ki jih ni
ved z nami, ker mogode ostale 5e bom spoznala in si

puidam to moZnost odprto. Gotovo bi Zelela spoznati
Astrid Lindgren.

Kaj bi si zaZeleli, ie bi ujeli zlato ribico?
Letalsko karto za Vietnam (smeh). Ne vem ... NajbrZ
se sli5i zelo kliSejsko, ampak zaLelela bi si, da bi bili
vsi moji dornadi in ljudje, ki jih imam rada, zdravi.

Bi Zeleli 5e kaj sporoiiti profesorjem in dijakom?
Bom povedala nekaj, s dimer dostikrat bodrim sama
sebe. Zelo veliko jamranja poslu5am in seveda sem
tudi sama kdaj nagnjena k temu, v resnici pa imarno
zelo veliko sredo, da sploh lahko hodimo v Solo - ta-
ko mi, uditelji, ki imamo sluZbo, kot vi, dijaki, ki v
bistvu Zivite v prrjetnem, varnem okolju. Dejstvo je,
da stresa pri demer koli, kar podnemo, ne manjka. Po
drugi strani pa je dostikrat fino vedeti, da je Sola samo
Sola in da to ni projekt Zivljenja. Se da 3e kaj drugega
zanimivega podeti in tudi manj resno jemati stvari,
ki se dogajajo v Soli.
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Iziemni ledinci

Skok v viSino je atletska disciplina, ena prvih na moder-
nih olirnpijskih igrah. Slovenski rekord trenutno zna5a
231 cm, postavilgaje RoZle Prezelj leIa2004, svetovni
pa kar 245 cm, ki ga od leta 1993 drZi Kubanec Javier
Sotomayor. JuS Smole, visok 197 cm, iz 3. g razreda,
je trenutno eden najbol.l-Sih v svoji kategoriji: dvakratni
drZavni prvak mlajiih mladincev, zmagovalec na med-
drZavnem mnogoboju, drZavni prvak U16 in osnovno-
Solski drZavni prvak.

Kdaj si se zadel ukvarjati s skokom v vi5ino in kako
si sploh izvedel za ta Sport?
Izvedel sem v detrtem razredu. DruZinski prijatelj je
treniral atletiko, jaz pa sem ravno nehal trenirati ko-
Sarko, ker mi skupinski Sport ni leZal. Na pobudo tega
prijatelja sem se preizkusil v atletiki. Sprva sem imel
bazne treninge, kar pomeni, da trenira5 vse od teka,
skokov, metov ... Sele dez leto serr se specializiral za
skok v viSino.

Kako potekajo treningi?
Najprej se ogrejem s tekom, naredim raztezne vaje, nato
sledi atletska abeceda (skiping, Skarjice ...). Imam dve
vrsti treningov: prvi so za mod, na primer skok dez ovi-
re, prehajanje oviq drugi so, ko skadern.

Tvoj nastop na tekmovanju v bistvu traja le nekaj

Hana Bar5i Palmii

sekund. Kako se koncentrira5?
V bistvu se tekmovanje kar vlede. Zadne se pri 140
cm, vendar jaz za(,nem skakati kasneje, ker lahko za-
detne vi5ine izpustim. Ko tekmovanje pride do viSjih
skokov (190 cm ali ved), nas je samo 3e nekaj. Dolo-
deno je, da se na skok lahko pripravlja5 minuto in pol.
Sam se zelo zberem, imam ustaljene gibe, da se spro-
stim in pripravim.

Katera lastnost je zai,elena pri tem Sportu?
Ja, seveda, viSina najbolj. ViSji ko si, manj se tije tre-
ba upogniti dez palico. Thdi, da si suh in lahek. Tudi
gibdnost je pomembna, vendar de si visok, je teZje biti
gibden. Pri skoku v viSinoje drugade kakor pri drugih
eksplozivnih Sportnih, na primer pri skoku v daljino,
kjer je pomembna masa. Tukaj mora biti vse optimal-
no: mod, zalet in masa.

Ima5 kak5nega idola?
(smeh) Verjetno bo to kar Sotomayor, ki je svetovni
rekorder. Sporta po televiziji ne gledam veliko. Je pa
velika razllka med mo5kirni in Zenskami. V drZavnem
rekordu je razlika 35 cm.

Osebni rekord?
194 cm. Postavil sem ga letos februarja na drZavnem
prvenstvu. Toje bilo takoj po okrevanju po poSkodbi
gleZnja.

Po5kodbi gleLnja? So po5kodtre pogoste?
Pravzaprav ne. Ko smo tekli v klanec, sem bil i,e zelo
'zmatran' in na kamnih mi je spodrsnilo.

Se namerava5 s skokom v vi5ino ukvarjati profesi-
onalno?
Skakal bonr, dokler born lahko. Zankratimam cilj uvrstiti
se na evropsko prvenstvo oziroma mladinske olimpij-
ske igre. Letos 5e ne, naslednje leto pa skoraj zagotovo.

Bi rad povedal 5e kaj?
(smeh) Naj se vas odlodi za skok v viSino dim ved, ker
potrebujemo konkurenco. eedalje starejii ko smo, manj
nas je. Veliko jih odneha, ker obupajo. Rad bi videl, da
bi bilo dim ved konkurentov, ker bom kmalu prehitel 3e

tiste, ki so dve ieti starejSi od mene. Zalostnole gledati,
kako ljudje odhajajo, in na koncu ostane5 sam.
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Korenine gledaliSke igre segajo 5e v staro Grdijo. Kljub
stoletjem razlike je gledaliSde do danes ohranilo nekaj
osnovnih znadilnosti: ko igralec stopi na oder, postane
z du5o in s telesom nekdo drug in za(,ne Liveti igro, ki
jo predstavlja. Tesa je mlada igralka v gledali5ki skupi-
ni Pionirskega doma. Premiera zadnje vedje predstave
Pe5ec predka cestiSde, kjer igra Tesa ved vlog,je bila 31.

marca v Festivalni dvorani v Ljubljani. Ogledali smo si
jo tudi Tesini prijatelji in soSolci.

Marca je bila premiera predstave, v kateri igraS. Je
to kaj novega in veijega ali si v Pionirskem domu
i.ekar domaia?
V gledaliSki skupini Pionirskega doma sem Ze sedem,
osem let. Se nikoli nisem igrala v Festivalni dvorani,
predstave smo imeli v manjSih prostorih. Letos smo se

prijavili na festival Yizije in dali vse v to predstavo.

Kaj pri igri te najbolj pritegne?
To se bo sli5alo samov5edno, vendar sem zelo rada v
sredi5du pozornosti (smeh). Rada imam, de me ljudje
opazujejo in poslu5ajo. In pri igralcih je to v bistvu ze-
1o iskana lastnost. Igralci so tudi v vsakdanjem Zivlje-
nju bolj opazn|
ImaS tremo samo na zaietku ali tudi med igro?
Odvisno. ie s"* v manjii dvorani, ki sprejme manj
gledalcev, treme nadeloma nimam. Letos v Festivalni
dvorani pa sem imela hudo tremo. Pomembneje je to,
kdo te gleda, in ne, koliko ljudi. ie me gledajo prijatelji,
mi njihovo mnenje veliko pomeni, zato sem bolj Zivd-
na. Preden stopim na oder, je najhuje. Ko pa sem gor,
pozabim na te stvari. Izjemno pomembno mi je, da me
ljudje vidijo. Vedno gledam proti obdinstvu in najdem
osebo, ki jo poznam, na primer reZiserko, in opazujern
njen odziv. Sele ko stopim z odra, postanem kritidna.
Takrat je itak vse zanid (smeh).

Kaj je najlep5i trenutek igre?
Najlep5i trenutek je, ko povei ali naredi5 kaj smeinega
in vidiS oz. sli5iS odziv obdinstva kot smeh ali osuplost.
Da vidi5 vpliv nanje. Da si se jih dotaknil.

ImaS vzornike?
Vzornike imam, seveda. Vendar v slovenskem prosto-
ru ne veliko, ker gledali5ke scene ne spremljam toliko.
VSed rni je Katarina Stegnar, ki je letos dobila Pre5er-
novo nagrado. Uspelo ji je na alternativnem podrodju.
Sicer pa name najbolj vpliva Quentin Tarantino. Med
boljSimi se mi zdita tudi Leonardo di Caprio in Cillian
Murphy, pa Jennifer Lawrence in Kate Winslet tudi.

Se ti je Ze kdaj pripetila kak5na nezgoda?

Ja, letos na premieri smo naredili napako, ko je bilo
na odru ved stolov in je bil moj popolnoma drugaden
(smeh). Definitivno pa je bila najhujia na moji prvi
predstavi Lahko nod, hudoba. Pet minut pred zadetkom
je soigralec odiel na strani5de in ga ni bilo takoj nazaj.
Otroci, kakr5ni smo bili, smo zagnali paniko. A >the
show must go on(, pa smo sami odigrali prvi prizor,
breznjega. On je potem improviziral, ker ni vedel, kaj
se dogaja (smeh). Predstava je vseeno tzpadla dobra,
tako da hujie Skode ni bilo.
Te tudi na fantih privladi, da so bolj igralskega
tipa, ali to ni pomembno?
Nadeloma to ni pomembno, vendar imam izkuinje, da
se bolje razumem z igralci. Zaradi skupnih interesov
se hitreje vklopim v tak5no druZbo.

Kaj pa prihodnost?
Ko sem bila mlajSa, sem razmi5lj ala'. rada imam igranje.
vendar v tem ni denarja. Zdaj pa sem zadela razmiSlja-
ti, da bi Studirala reLijo. Sem razpeta med tem, ali bi
Studirala na AGRFT ali pa bi bilo bolje, de bi Studirala
nekaj, kar je bolj donosno. Vendar de Studiram nekaj
drugega, zagotovo ne bom najbolj5a; de pa Studiram
reL|1o, bom pa mogode 5e spodobna reZiserka (smeh).

Bi rada 5e sama kaj dodala?
Letos mi je bilo lepo, ker so si moji prijatelji pri5li ogle-
dat predstavo. Ker je bil odziv ljudi bolj5i. Ogromno
mi je pomenilo, da so me pri5li podpirat. Negativno
pri gledaliSki igri je edino to, da se nekateri igralci
dez das podutijo, kot da so na vi5jem nivoju. In potem
tudi Zelijo igratiz ljudmi na istem nivoju. Tukaj pride
do konfliktov.

Tesa fulija Zver, premiera Peiec predka cestiSde,
Festivalna dvorana, marec 2016 (foto: osebni arhiv)
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Tako kot Sportnikom tudi glasbenikom ni lahko uskla-
jevati Zivljenja s 5o1o in strastjo, ki jo gojijo. Zala
Gvardjandid Ze mnogo let igra flavto. Njena glasbena
pot je postala Le tako zagreta in profesionalna, da se
Zala poleg gimnazije izobraLuje tudi na Konservatoriju
za glasbo in balet. Ceprav je njen urnik poln od sedmih
zlutraj do sedmih zveter, Zala ohranja ljubezen do flav-
te. Je drZavna in regrj ska prvakinj a leta 20 1 3 in 20 1 6 ter
dobitnica zlatih in srebnih plaket.

Katero vrsto flavte in kak5no glasbo igra5?
Igram predno flavto. V Soli igram klasidno glasbo in
ostale skladbe po udnem nadrtu pa tudi skladbe, ki so
jih napisali profesorji konservatorija. Z bratom vdasih
poskuiam jazz ali pa sama kaj eksperimentiram (smeh).

Kdaj si zailela igrati in kaj te je navdu5ilo?
Za&la sem v drugem razredu osnovne 5ole. Najprej sem
dve leti igrala kljunasto flavto, zdaj pa predno Ze enajsto
leto. Navdu5ila sta me staria, ker sta tr-rdi onadva glas-
benika, in sorodniki. Pela sem tudi v zboru.

Poleg gimnazije se izobraZujeS tudi na konservatori-
ju. Kako usklajuje5 obe Soli?
Dopoldne imam gimnazijske predmete, popoldne pa
glasbene, kakor tisti udenci, ki obiskujejo le konserva-
torij. Razlika je le v tem. da imam ved ur in predmetov
kot oni in da lahko z Ledino dobim malo ved splo5ne-
ga znanja. Letos sem na konservatoriju vsak dan. Tam
imam naslednje predmete: flavta, klavir in pikolo, zgo-
dovina glasbe, kontrapunkt, komorna igra in orkester. Je
kar naporno, a me ravno tak5en urnik spodbuja k delu in
uresniditvi ciljev.

S kom si Ze igrala in s kom bi 5e rada?
Poleti sem se do sedaj preizkusila v igranju v mednaro-
dnem orkestru v Sloveniji in Avstriji. Vedinoma igram
na seminarjih s prof-esorji in z uditelji, kot so Alenka Zu-
pan, Jano5 Balint, Carlo Jans, Julien Beaudiment, Eric
Larrb Rummel in 5e mnogi drugi. Zelo si Zelim igraLi z
Er-nrnanuelom Pahudom, Svicarskim flavtistom, ali pa z
-Tasmine Choi, rojeno v JuZni Koreji.
Kaj je ta posebna stvar na flavti, ki te tako privladi?
Zvok in obdutek, ko igraS. Takrat sem v disto drugem
svetu, pozabim na ostale stvari, tudi na Solo (srneh). Ko
pridem utrujena domov in se ne morem koncentrirati na
udenje, grem rajii igrat, da se sprostir-n.

Si bila na kak5nih vetjih tekmovanjih, nastopih?
Tekmovala sem Ze v Vidmu, Trstu, Beogradu in Lju-
bljani. Najbolj ponosna sem na prvo nagrado in zlato
plaketo na regijskem tekmovanju mladih glasbenikov

Slovenije leta 2013 in 2016 ter na drugo nagrado
in zlato plaketo na drZavnem tekmovanju mladih
glasbenikov Slovenije leta 2013 in2016.
Ali si kdaj razmi5ljala 5e o kak5nem drugem
glasbilu?
Ja, sem. Flavta je namred kar priljubljen instru-
ment in je zaradi konkurence treba veliko delati,
da opraviS kakino avdicijo. Vseeno pa ne bi zame-
njala. Klavir in kitaro igram v glasbeni Soli. Raz-
miSljala sem o oboi, kljub temu pa sta mi ton in
barva flavte najbolj v5ed.

Kak5ni so tvoji nairti za prihodnost?
Solanje Zelim nadaljevati na akademiji za glasbo v
Ljubljani ali Avstriji. Vsekakor ima tujina to pred-
nost, daje ved izbire, tudi poudevanjeje drugadno.
Zelim si poudevati igranje instrumenta ali igrati v
orkestru.

Kaj bi 5e dodala?
Najprej bi se rada zahvaltla vsem, ki me razumejo
in mi pomagajo, da laZje usklajujem obveznosti na
obeh 5olah. Ni mi Zal, da sem se odlodila obiskova-
ti obe Soh, saj na gimnaziji dobim bolj pogloblje-
no splo5no znanje, na konservatoriju pa glasbeno
znanje. Glasba me veseli, nanjo se vedno lahko
obrnem, saj je ob nas ves das. S flavto sem v vseh
teh letih pridobila veliko znanja rn nekaj naredila
tudi na sebi: imam manj treme pred nastopanjem,
hitreje si zapomnim daljSe skladbe ... NaSla sem
nekaj, kar me veseli. Upam, da tudi vsak od vas, de
tega v Zivljenju 5e niste odkrili, najde tak5no stvar,
ki vam bo dajala (in jemala) energijo ter vas vedno
znov a naredila pozitivne.

Zaia Gvardjandid (foto: Urh Kolar)
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Legende ali piflarji?

Si Zelite postati najbolj ii razred na Gimnaziji Ledina

Nina Rems,
Maj a Repen5ek

razred kot celoto. Po dolgem
razmisleku so se odlodili posneti
priredbo otroSkega filma Peter Pan,
saj v njern nastopa veliko oseb: Peter
Pan, Wendy, najdendki, indijandki,
gusarji in vile. S tem so zagotovili,
da je k filmu prispeval vsak malo.
Zakljud, sta se potegovala 5e 3. b in
3. e. Dobro je bilo, da so film zadeli
snemati takoj, ko so dobili navodila.
Ninaje povedala, da z vkljudevanjem
profesorjev niso imeli vedjih teZav, saj

so jim bili vsi prof-esorji naklonjeni.
Sodelovali so tudi profesorji, ki jih
sploh niso udili, a so jih nakljudno
sredali na hodniku. Zadnji dan
pred prvomajskimi poditnicami so

posneli 5e zadnje prizore fllma. Po

Nininih besedah so se prisnemanju
najbolj zabaval| ko sta se na strehi
telovadnice bojevala profbsor Belina
v podobi zlobnega kapitana Kljuke
in njihov Peter Pan. Priznalaje, da
je rned snemanjem priSlo tudi do
nesoglasij. toda s pogovorom jrm
je vedno uspelo uskladiti razliina
mnenja in Zelje. Video je posnel
Jakob Grbac, Luka Zaletelj pa ga je
zmontiral, opremil z glasbo in mu
dodal 5e zadnje podrobnosti.

Film je bil le ena od nalog, ki so
jih morali opraviti za osvojitev
ledinskega kljuda. Tekmovali so
5e v igrah, kjer so moraii dokazati
timsko delo razreda. Tudi pri teh
igrah so se odrezali najbolje (spetl).
Rezultate tekmovarya je 4. g razglasil
na Vugijih. Zmage so bili zelo veseli.

Nina je v imenu razreda dodala 5e:

>Prave-qa recepta za to, kako postati
naj razred, nimamo, povem lahko le,

ali raje ponosni prejemniki ledinskega kljuia? Ali
pa si morda 2elite kar oboje?

V Solskem letu2015116je zdajinji
4. f s pridnostjo in z udeleZbo na
tekmovanjih osvojil naziv naj razred
Girnnazije Ledina, s priredbo Petra
Pana pa so osvojili srca lanskih detrtih
letnikov in si prisluZili ledinski kljud.

4. f z devetindvajsetimi udenci
je bil vedno razred, ki mu je za
osvojitev naslova najboljii razred
Ledine zrnanjkalo le malo todk.
Lansko Solsko leto pa so se odlodili,
da to spremenijo. K uspehu sta jih
pripeljala \elezna volja in seveda
trdno zadrtan cilj, ki so si ga zadali Le

na zadetku Solskega leta. Spo5tovanje
drugih, upoStevanje vsakega mnenja,
povezanost ter talenti, ki sojih znali
spretno izkoristiti pri pridobivanju
todk na razlidnih podrodjih, so
lastnosti njihovega razreda, ki so
jirn pomagale do cilja. Motiviralajih
je tudi misel na obetavno nagrado
enodnevni izletv Izolo. na katerem
so na koncu neizmerno uZivali.

So razred, poln talentov in nasprotij,
ki se med seboj odlidno povezujejo

in dopol nj uj ej o. Priznanj a prej emaj o
na tekmovanjth iz jezikoslovja,
naravoslovja in druZboslovja. Nina
OraZem je v intervjuju povedala,
da so se za dosego cilja trudili prav
vsi dijaki, udeleZevali so se raznih
projektov in tekmovanj. Meni, da
je k njihovemu uspehu pripomogel
tudi dober odnos z razredni(arko
Petro Spiletid Latin, ki jih spodbuja
na vsakem koraku. Nastopali so na
Ledinskih talentih ter zmagali v boju
za kljud 5ole, kar jirn je prineslo 5e

dodatne todke. Nina je poudarila, da
so ))za zmago potrebni dobri odnosi
v razredu, saj de bi vsak delal zase,
nam to nikdar ne bi uspelo<.

V boju za ledinski kljud so morali
3. letniki posneti dvominutni film
na temo pravljice. Dodatne todke
so si prisluZili, de so v film vkljudili
profesorje in v njem povelidevali
lanskoletne dobitnike kljuda, 4. g. Ze
od vsega zadetka je 3. f vodila misei,
da naj bo v film vkljudenih dim ved

dijakov, da bodo s tem predstavili

t..'..:'s[anc,t...Goib'h;,,..pr0d 
- ---a..,,,

I

)Biti dobirnik dveh tako
prestiZnih ledinskih nagrad je
nekaj neprecenljivega! Stati

na odru na Vugijih kar dvakrat

'....,',.,:': 

je.. bil,.ies,,vrtilj ak.liobdutkoV; :,i, rl

hkrati pa tudi potrditev, da je
, ,,n15.'1-- O res,,heliaj p0s ns.r,i

..,'..r'ga,in'ln,i',b.o za vednorbstal v i

dudovitem spominu.<,
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Maru3ri,PeHai

Kai zate Pomeni biti del

,"ir"a",ii ie hkrati nai

r"tt"o in a'lbitniikliuia'? , .

Gr"iu,ti*;,dism'o osvojili''' I,

".ri";i r 
o in-dobiIikliui

k", ,molu to vloiitt,v€fiko ' r

truda.

Nailiubii dogodek z

,"rt"dorn, anekdota "'.
Za bavno' je b!16.'sh,€m,arlJ€" ":'
filma, anekdote Pa naj

ostanejo skrivnost'

Kako bi tliiChrbCi€dah' '

opisala 4. f?

lzvirni, zabavni' Povezanl'

da ne Skodi, de se udeleZite kakinega
Solskega projekta oziroma izkoristite
razredne talente. Na koncu je vselej
pomembno, da tega ne podnete le
zaIo, da bi se povzpeli nekoliko viSje
po grafu, ampak da uZivate in se s

tem v razredu bolj poveZete.<

Letos bo konkurenca v tekmi za
naj razred nekoliko manjia, saj se
,1. f ne bo potegoval za ta naslov.
Veliko dela bodo namred imeli z
maturo in obveznostrni, kijih morajo
opraviti kot dobitniki ledinskega

@-a
d-4 I

kljuda. Organizirali so Ze krst
fazanov in na koncu Solskega leta
jih daka 3e organizacija predaje kljuda
naj bolj Semu tretjemu letniku.

Luke.,ZnlereU

l{aj;,!ate pomin;,,biti,jil'',, ,,,,,:, : ,

yzyela, ki je hkrati naj razredin dobitnik ktjuia?

3ru,tg predstavlja ponos. Da ie
:?lr"d, katerega delsem, J;;l;
{.dK uspeh, tudi po zaslugi mojega
filma, se mizdi neverjetno.

ldj$!b$iai$&*,iiii-;i;;;-r
anekddtt.'l;;,1.''r 

' .r ..,., r

;D$nifi tnoi,.r;n;k;Gi;itu$*i,i.,.,,,,,,,

|t. 'r9,1t 
u..p it iive,, so. b,i l,i,!e : rs i,,, ::

naveliia ni.naiega priha;an;a naoder in pobiranja nagrad. 
-

Kah,,hi,r't:,*iah,..6aiiui,h,.apiiiir, 
.t,,..

4;,1f?:t,', 
';'1t,:.ll:.',..ll:,,,t.,,,,,:,,:.,.,,,,1,:,1,,,,,.,1,.,,,:

Poveza'n;'..i;Ainlidai,l 
.'n,Qjbio,ljii,,:,,,,,,,r,, :, :,

Jakob Grbac

Kaj zate Pomeni biti del

raireda,ki je hkrati nai

razredin dobitnik kliuia?
Na nai razred sem izredno

oonosen, saj ko 9re zares'

zmeraj stoPimo skuPaj in

doseZemo zastavljeni cilj' Nit

drugate ni bilo ob snemanju

filma za ledinski kljui in

tekmovanju za naj razred'

Najliubii dogodek z

razredom, anekdota "'
V razredu sem doZivelveliko

smeinih dogodkov, a ta

trenutek mi na Pamet Pade

orvoaPrilska 5ala, ki smo jo

izvedtiv drugem letniku' Po

orenosnem zvotniku smo

predvajali melodijo iolskega

zvonca ter tako nekaj

profesorjev nahecali' da so

loniali uro Pet minut Pred

pravim zvonjenjem'

Kako bi v treh besedah

oPisal4. f?
Tavzet, delaven i n usPesen'



Lepo od zaietka oziroma preprosto o zapletenem ...

Volitve v ZDA

Prebivalci ZDA so, kar se politike
tide. razdeljeni na dva tabora: de-
mokrate in republikance. lzmed
dlanov, ki so naznanili kandidatu-
ro, oba tabora izbereta predstavni-
ka, ki bo kandidiral za predsednika
ZDA. PredsedniSki kandidat stran-
ke mora dobiti vedrno glasov dele-
gatov svoje stranke in biti potrjen
na strankinem kongresu ali zboro-
vanju. Na demokratski strani mo-
ra prejeti podporo 2025 delegatov,
na republikanski pa 1191. Tako po
kongresu obeh stlank postane jasno.
katera kandidata gresta v tekmo za
predsednika drZave.
Volilna kampanja se pravzaprav zad-
ne Ze ved kot leto pred volitvami,
ki so vedno prvi torek v novembru.
Ljudske glasove pretvorijo v glasove
delegatov oz. elektorjev (imenovane

tudi elektorsk i glasovi) posamezne
stranke. ki jih ima zvezna drLava,
kjer potekajo volitve. Vsaka zvezna
drLava ima todno dolodeno Stevilo
elektorskih glasov, ki je odvisno od
Stevi la volilnih upravidencev drLa-
ve. Najved, 55, jih ima Kalifbrnrja,
Aljaska, denimo, pa le 3. Tisti kan-
didat, ki v posameznizvezni drlavi
zbere vedino glasov, osvoji vse elek-
torske glasove te drZave. Predsednik
ZDA postane kandidat, ki prejme
ved elektorskih glasov.
Dosedanje volitve so pokazale, da
je zmagovalec volitev tisti, ki je
zmagal na Floridi, v Pensilvaniji in
Ohiu oz. v vsaj dveh od teh zveznih
drZav. Tak sistem je bil zasnovan Ze

pred ved kot 200 leti z namenom,
da se prepredi diktatura velikih in
modno poseljenih severnih drlav.

Elektra Katarina KoroSec

Ilustracija: Sara RedZii

In de karikaramo: mesto predsednika
ZDA, ki velja za najpomernbnejSo
politidno funkcijo na svetu, izbere
538 pomenrbneZev, ljudstvo pa poda
zgolj priporodilo, za koga naj gla-

lujejo. Hrn, kje je tu demokracrja?!
Ce je razlika med kandidatoma do-
volj velika, sistem deluje, ob tesnem
izidu pa pokaZe svoje hibe. Trikrat
se je namred Ze zgodrlo, da kandidat
z vedino glasov ljudstva ni zmagal.
Najbolj napet boj je bil leta 2000
med Georgeem Bushem in Alorn
Gorom. A1 Gore je namred prejel
vecje Stevilo ljudskih glasov, ven-
dar je zaradi elektorskega sistema
vseeno zmagal George Bush. Pora-
Zeni kandidat se sicer lahko pritoZi
na sodi5de, a nadeloma obvelja vo-
lja elektorjev.

Round #1: dejstva
PredsedniSki kandidat republikan-
cev Donald J. Trump se je rodil leta
1946 (10let) v New Yorku. Diplo-
rniralje iz finandniStva na fakulteti
v Pensilvaniji. Poroden je bil trikrat,
od leta 2005 s Slovenko Melanijo, in
ima pet otrok. ZamenjaTje Ze Stiri
politidne stranke (refbrmistidna, de-
mokratska, neodvisna, republikan-
ska). Je nepremidninski mogotec in
zvezdnlk resnidnostnega Sova Pri-
pravnik (The Apprentice). Omem-
be vrednih politidnih izku5enj do
letos ni imel.
Pred sedniSka kandidatka demokra-
tov Hillary R. Clinton se je rodila
leta 194-l (69 let) v Chicagu. Na Ya-
lu je drplom trala izprava. Porodena
je z nekdanjin, predsednikom ZDA
Billom Clintonom. Dela kot pravni-
ca in ima bogate politidne izku5nje:
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Zakaj so

Ameriiani tako
.tr nezaupljivi do
't .

\ svojega volilnega

".,: 'i:,1 sistema?
l.' ., Do sem vse lepo in
:t: demokratidno.zalak-

ne se le takrat. ko se
.:'''.' ,. elektorji odlodijo, da

' -:': ,,i' ne bodo sledili glasu

l',.' t ljudstva, temved svoj
'.1'\'", glas podelili naspro-

I tnemu kandidatu. To

, -r.. se je sicer zgodilo le
, , |l nekajkrat, a dejstvo

,;,1' je, da se lahko zgo-
di. Kaj je razlog za
tak5no odloditev, lah-
ko le ugibamo (mogo-
de smrdi po denarju).
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brlaje prva damaZDA(1993 2001),
senatorka New Yorka (2001 2009),
leta 2008 je Ze kandidirala za pred-
sednico, a izgubila proti Barackr"t
Obarni, med letoma 2009 in 2013
paje bila drlavna sekretarka.

Round #2: stanje
Stanje je izjemno napeto. LA Times
je 10. septembra na drZavni ravni iz-
vajal anketo in rezultati so pokazali,
da Clintonova vodi s 45 Yo, Trump
pa ji je za petamr s 44 o/o glasov. 8.
septembra sta bila na Floridi izenade-
na, v Ohiu je imel Trump 1 o/o pred-
nosti, Clintonova pa v Pensilvaniji
5 %. Res pa je, da Trumpu podpora
iz debate v debato pada, Clintonovi
pa raste. Razlike v nekaj odstotkih
seveda niso jasni pokazatelj stanja,
saj moramo vedno radunati na ne-
kaj odstotkov rnerske napake. Raz-
like so torej majhne in prav nid 3e ni
odlodeno, pa vendar velja Hillary za
favoritko.

Round #3: volilci
Zdi se, da ima Trump veliko bolj
gorede privrZence kot Clintonova.
Zbira nabito polne stadione entu-
ziastidnih mnoZic. medtem ko Hil-
lary to ne uspeva. Njene dvorane
so vedkrat smeino prazne, vendar
ima v rokavu posebnega aduta: f-e-

ministke. Trump med borkami za
Zensko emancipacijo podpore tako
rekod nima. S svojimi izjavan'ri, ki
so bile mnogokrat oznadene za se-
ksistidne, odbija vedino Zenske popu-
lacije, a hkrati poudarja Zenstvenost
(ki jo ponazarja tudi njegova Zena
Melania Trump), ki je v dana5njem
svetu skorajda zanidevana. Med neZ-
nejiim spolom je pridobil nekaj pri-
vrZenk predvsem na ta radun.
Opazimo lahko bistveno razliko rned
volivci. Popolno razklanost: Trump
na svojo stran pridobiva konserva-
tivne ljudi, vedinoma katoli5ke vere,
saj javno in trdno podpira njihova
nadela. Ob njem stoji tudi sloj pre-
bivalstva, ki je bil v devetdesetih
stereotipno oznaden kot )angry
white man<< in pooseblja temelje
Trumpove kampanje (proti ekspe-
rimentiranj u s spolom, i stospolnim
porokam, feminizmu, multikultr-rr-
nosti, migracijam ...). Nasprotno
pa Hillary Clinton privablja vse,
ki teZijo k t. i. >modernemu sve-

tu<: f-eministke, aktrviste za pravi-
ce istospolnih, borce za dlovekove
pravice ... Zmagakateregakolr kan-
didata bo lahko pomenila precejSnjo
spremembo. Korak nazaj v spodbu-
janju multikulturnosti, gradnja dr-
lave na temeljih krSdanskih vrednot
in vedja usmerjenost v zadovoljstvo
lastnega naroda ali pa vrata, 5e bolj
odprta razlidnosti in borbi za uva-
janje vrednot >modernega( sveta.
Pa vendar je pri Spekulacijah, kdo
bo zrnagal, izjemno pomemben 5e

en dejavnik. Trumpovi zagnani vo-
livci bodo 5li prej na volitve, saj so
veliko bolj motivirani. Problem je
namred v tem, da ankete javnega
mnenja Clintovi pripisujejo vedjo
podporo, vendar mnogi od teh an-
ketirancev sploh ne bodo 51i na vo-
litve, saj njeni privrZenci niso tako
goredi in zagnani kot Trumpovi.

Round #4: umazana igra
Obe strani druga drugi zadqalantz-
ke udarce. Trumpovi privrZenci so
veseli vsakid, ko Hillary v javno-
sti zakaSlja, saj so prepridani, da je
kandidatka bolna. To r njenem ta-
boru sicer zanikajo, pa vendar no-
dejo razkriti nj enega zdravstvenega
stanja. Njihova teorija bi dejansko
lahko bila resnidna, saj je vjavnost
pri5el posnetek, kako se utrujena
Hillary opotel<a in ji pomagajo r

avto. Iz njenega tabora so kmalu
sporodili, da ima pljudnico.
Na drugi strani pa Hillary Trumpo-
ve privrZence javno zmer.ja z rasisti,

ksenofbbi. seksisti in homofobi. Ve-
deti moramo, da volitve na sploino
niso le, zakoga si, temved je skoraj
bolj pomembno, proti komu si. Oba,
Donald in Hillary, sta med Ame-
ridani namred zelo nepriljubljena.

Round #5: kaj lahko
priiakujemo
Trenutno stanje: Hillary Clinton
prebolela pljudnico. Stanje njenega
zdravjaje seveda bilo predvolilno
vpra5anje; Hillary Clinton oznadi-
la Trumpove podpornike za >>obLa-

lovanja vredne<< in to obZalovala;
Trump: >Putin je veliko boljSi pred-
sednik od naSega<; Obama pozval,
naj volijo Clintonovo, kot bi volili
njega; Trumpov gospodarski nadrt
napoveduje rast, analitiki skeptidni ;

Trump nadleguje Zenske, Hillary je
s svojega maila kot dri.a:rna sekre-
tarka po5iljala sumljiva spordila in
mnogi drugi naslovi nas vabijo (ali
silijo), da spremljamo ameriSke vo-
litve izid namred ne vpliva le na
ZDA, temved na ves svet.
Pa vendar, stanje je popolnoma ne-
predvidljivo, sploh de upoStevamo
celotno >kuhinjo<, ki stoji za celot-
nim volilnim sistemom. A de pomis-
limo: v teh napetih dasih, kaj bi bilo
bolje: de bi eni izmed svetovnih ve-
lesil vladala precej gotova konstanta
v podobi Clintonove ali popoln eks-
trem v podobi Trumpa, ki se lahko
izkaLe za totalen polom ali pa kot
sveZa sapa z novimi pristopi v ko-
lesju sprijenosti svetovne politike?
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Prvii

I poznaS tisti obiutek, ki ga dobiS, ko prvid stopi5
l1v Solo? Tisti obcutek, ko ti je potem ful slabo, ker
nikogar ne pozna5, pa veS, da te bo sestra ob prvi pri-
loZnosti, ki jo bo dobila, napadla z alkoholcem? Ne,
jst tud ne.

T.7 er se z vsemi dobro razumem in sem odrasla v
A-druzini. kjer takih stvari ne podpiramo in hodi-
mo spat ob 19.30 zato, da dobirno kvalitetnih dvanajst
ur in pol spanca, se napad s flomastrom definitivno ni
zgodil. Just kidding!

TZ o sem zjutraj odprla vrata sobe,je Tesa Ze dakala s

\-flomastrorn v roki. No, spat pa tudi ne hodim tako

preostanek dneva screenshota5 njegove/njene urnl-
ke in gledaS, ali je kaj moZnosti, da se bosta videla
na hodniku. Tak je pribliZno tudi 5e cel prvi teden,
samo da lahko izkusi5 5e tek na ljubljanski grad in
spoznai 5e ved profesorjev, ki ti grozijo, da de hodei
narediti prvi letnik, se mora5 odpovedati socialne-
mu Zivljenju, se uditi po Stiri ure na dan, do konca
leta ne uporabljati telefbna alr katerekoli elektronid-
ne naprave, ki bi bila lahko distrakcija, in praktidno
Ziveti pod kamnom, dokler ne pridei na faks. (Lora
aka odvisnik od sadnega (,aja)

zgodaj. Ponavadi se vedno zgodi kaj blazno pomemb-
nega, zaradi desar moralrl ostati pokonci do enajstih
(pod >blazno pomembno< mislim telefbnsko analizo
tega, da je tisti, ki je vSed rnoji prijateljici, gledal v nje-
no smer detudije opazoval le oglasno desko za njo).
Ostanke flomastra sem si takoj zadela drgniti z obraza,
da se znaki neusmiljenja mojih sostanovalcev ja ne bi
videli, ko bi 51a v 5olo. Ker rada spoznavam ljudi, mi
prve ure tega dne niso bile tako grozne. Mudno je pos-
talo Sele takrat, ko sem izvedela, da se bomo odpeljali
nekam bogu za hrbtom, kjer se bomo igrali >zabavne
igre z Logo, pri katerih bomo lahko laLle spoznali drug
drugega<. Kot da ni bilo Ze dovolj hudo, da smo imeli
v osnovni naporno Sportno, kjer je bila edina moZnost,
da nisi imel popravca, to, da si se zjokal v uditeljevem
kabinetu in tarnal o tem, da de pade5 ta predmet, zate
ni prihodnosti. (ee tega trika do zdaj 3e nisi uporabil,
ga toplo priporodam - vsakid vZge.)

fr lede na to- kako navdu3eni smo bili nekateri nad
UlrUiro spoznavnih dejavnosti prvega Solskega dne,

si nas je 51o veliko >umivat roke< na wc, l<jer smo po-
tem zaradi straianske guZve pri umivalnikih preZiveli
vedino dneva. Tako je rninil prvi dan aka strah in tre-
pet vseh, ki so alergidni na alkoholne barve. Nasled-
nji dan je bil, de izpustimo vse napovedi testov, kar v
redu. Spozna5 veliko ljudi, najdes si simpatrjo, ki jo
potem prestalka5 na facebooku pa instagrarnu (ker vsi
vemo, da ne mores biti dipster, de nima5 instida), in
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Zadnjii

l\Tie se ne more primerjati s tistim vznemirjenjem, s

I\ katerim se mladi >fazandki< zapodijo v-prve dni
novega Solskega 7eta, razen morda zadovoljne umirje-
nosti, s katero skozi vrata Sole prikorakamo detrti letni-
ki. Prvi Solski dan, kije navadno poln vznemirjenja in
spoznavanj, je za nas ponovno sredanje z zdaj Ze do-
madimi obrazi in z znano rutino jutranjega vstajanja.
Za nekaj trenutkov smo kar nekoliko vzvi5eni, saj smo,
zdaj te stari madki, najstarejSi in torej najmodrejSi di-
jaki na tej Soli. Temu pa sledi prav tako vznemirljivo, a
tudi nekoliko grenko spoznanje, da smo tu zadnjid. Kar
malce strailjivo je, kako hitro se nam pribliZuje cilj in
znjtm Zivljenje, v katerem bo Gimnazija Ledina le del
naie preteklosti.

I rnpak raje se vrnimo v varno zavede prvega tedna
.{_Lsole. ko je rnatura 5e daled, prav tako pa tudi vse
>strahote<, ki jih prina5a. Naj zadnem torej na Solskih
hodnikih, po katerih smo se Ze vajeni gibati in se zdaj
lahko mime vesti hudujemo nad prvo5olcr, ki so, seve-
da, krivi za vse zastoje, ko s svojimi polnimi nahr-btniki
tavajo od ene do druge strani Sole, nevedod, na kateri
strani je udilnica 111 in na kateri 116. Tu me prekine
preblisk iz preteklosti in zadovoljno se nasmehnem,
zdaj namred (kondno) obvladam navigacijo po Soli.
Prav tako se leZerno zareLitn, ko zasliSim pritoZevanje
nad katerim, zdaj zame Ze neobveznim, predmetom.
Da, snov postaja teZja, Zivljenj e pa laLje. Solski ritem,
ki se je v pruem letniku zdel divji, mije preSel v kri in
vikendi se zdijo neprinerno daljSi. Seveda ta obdutek
vsemogodnosti hitro zbledi, ko se znajdem v razredu, a
zdaj je Sele september in 5e kar nekaj dasa bo minilo,
preden se bom ozrla okoli sebe in ugotovila, da mije
pol leta nekako izpuhtelo v zrak.

l\Tuj torcj nadaljujem s poukom, kjer nam vsi profe-
I \ sorji po vrsti. razen mogode dveh ali treh (veste,
kdo ste, in hvala), zatrjujejo, da smo zaenl<rat 5e po-
polnoma nesposobni opraviti maturo (in kako nenava-
dno je, da nam isto sporoda tudi majhen glasek v glavi,
vsakid ko >pozabimo< domado nalogo), hkrati pa se
vedejo, kakor da nam ni treba nidesar ved razlagati, saj
bi po treh letih na tej Soli Ze morali kaj znati. No, tega
zadnjegajim seveda ne gre zameriti, saj smo vendar
maturanti. Maturanti ta beseda nas asociira na 5e eno

pomembno stvar, na katero Le od zatetka leta ne more-
mo pozabiti maturantski ples. Nekje iz ozadja na5ih
zapiskov se (vdasih ob prav neprimernih trenutkih) v
ospredje prerinejo )rumene strani<, ki nas spra5ujejo
po izbiri plesne Sole, po soplesalcih in po vseh ostalih
nepotrebnih detajlih. Vsekakor pa je to priloZnost, da
odala in zapiske zamenjamo s svedano obleko in se Soli
predstavimo 5e v malce drugadni ludi.

\fekateri pa se po treh, za nas dudovitih letih na Le-
l, \ dini Se vedno izogibamo sredanju z dejstvorn, da
je to leto res zadnje. Kar malce nepoiteno se nam zdi,
da so naii profesorji na tej Soli lahko leta, medtem ko
mi dobimo le Stiri. Kljub temu pa se nas vedina veseli
dasa, ko bo gimnazija zanam| V zadnjih treh letih smo
pridobili toliko dragocenih izkuienj (in na kakino Se

radunamo), zdaj pa je das, da 5e zadnjid preZivimo prvi
Solski teden, pa prvi lresec in prvo zadnje leto na GL,
nato pa pokaZemo Studentskemu svetll, kdo pravzaprav
smo maturanti Gimnazije Ledina. (um)
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15. bene5ki Kristjan Sedei

arhitekturni bienale

V Benetkah od 28. maja do 27. novembra potekc doben zboruzdruLenihnarodov.A

Ze I5. arhitekturni bienale, ki v prostorih Arzenala ;:"J.? rt.;.'1fil:n:i.,i: ,ru;:l
in lVapoleonovih vrtovih, bolj znanih kot Giardini :l::!|*.i'boljsati 

svet, marved ie
v ospredju ideja iskanla meje arhi-

della Biennale, ter nekaterih drugih paviljonih po- tekture v vzajernnern razrnerju do

nuja nabor konceptov, razstav in maket arhiteirov l;iih,':'0";i:j:ffiJi1."'"HTi1|
z vsega sveta. to odlidno nakaLe s spo.iem lokalne

kulture, fi lozofije ter problematiko
Letos razstavljajo pod naslovom Re- odprt obiskovalcem, ki niso pretira- soodanja s posledicami potresov in
portingfrom the.front, ki gaje zadrtal no angaZirani v sfbri arhitekture in cunamijev. Arhitektura se tu poka-
kurator, dilenski arhitekt Alejandro nimajo pretirano veliko predznanja Ze kot neke vrste kolaZ Iilozofije, ki
Aravena, letoSnji dobitnik prestiZne o statiki, konstrukciji ali arhitekto- deluje v prid komunalnega nadina
Pritzkerjeve nagrade za arhitekturo. niki. Koncept bienala se ne zateka bivanja, in alternativnega resevanja
Tema bienala se navezuje na Arave- k hermetidni samorefleksiji, ampak brezposelnosti kot posledice narav-
novo delo, ki s podjetjem Elementctl se opira na razlidne Studije za bolj3e nih dejavnikov. Omeniti velja tudi
teZi k arhitekturi s socialnim name- razumevanje in kritidno dojemanje avstralski paviljon, ki je z minimali-
nom. Skupaj projektirajo stavbe, ki druZbenopolitidne disharmonidno- stidno predstavitvijo bazenaponudil
zahtevajo manj kapitalazarzgradnjo sti, ki divja po svetu. To na steZaj prikrito zgodbo o diskriminaciji sta-
in udinkujejo ne zgolj na uporabnike odpira vrata interdisciplinarnemu roselcev ter dokazal, da je lahko tudi
stavbe, ampak na celotno druZbo. diskurzu, kar bi danes moralo biti javna arhitektura povezovalni dlen
poudarek bienaia je na socialni in- osnova arhitekture, saj sta socialna med razlidnimi druZbenimi skupi-

terakcrji arhitektuie in njeni politid- interakcija in politidna angaZiranost nami in da pripomore k diskurzu o

ni angiLiranosti v obdfbruveeiih esencialni komponenti arhitekture, a rasizmu in diskriminaciji v isti meri

druZbinopolitidnih f'enornenov, kot vendar sta bili skozi leta zanemarje- kot vizualna urnetnost ali literatura.

.o go.podurska kriza iz leta 2008, ni v prid estetike in konstrukcijskih Zmagovalni paviljon je bil span-
katere posledice dutimo se danes, ekspertmentov' ski, k-ije osvetlil problematiko ne-
mnoZidno preseljevanje, naravne ka- ieprav gre pri konceptu razslave za dokondanih arhitekturnih objektov
tastrofe, krdenje naravnega habitata vzpodbuden korak naprej k Sirjenju v Spaniji, nastalih okoli leta 2008,
ogroZenih Zivalskih vrst ... Obdutiti dimenzij kornpatibilnosti arhitektu- ter predstavil razlidne projekte, ko
je preskok v miselnosti v primerjavi re v koncepcrji diskurza, pa pri tem so Spanski arhitekti z minimalnim
s prejSnjim bienalom, ki ga je kuriral vseeno naletimo na razlidne proble- kapitalom renovirali nedokonda-
Rem Koolhaas pod naslovom Fun- me, ki so jih osvetlili predvsem an- ne stavbe s socialno interakcijo v
damentalsinkjerjebilpoudarekna gleiki kritiki v svojem pogledu na mislih. Ideja je fantastidna, lahko
elementarnih komponentah arhitek- leto5nji bienale. Zanj namred pra- redemo celo nujna, saj ponuja mo-
ture. Letos je bienale bistveno bolj vtjo, da je le zbor humanistov, po- tivacijo zadrLave, ki so sezna3lev



Srbski paviljon

krizi ter imajo teZave s pornanjka-
njem infrastrukture. Dokazr-rje na-
mred, da v svetu kapitalizma ni vse
v kapitalu, marved v nadinu, kako
pristopirno k projektu. Se en nagra-
jen paviljon je treba izpostaviti, in
sicer nigerijski. Predstavili so lad-
jo, ki je preplula pot od Nigerije do
Italije, medtem ko so na njej izvajali
Solski program. Ta projekt ni zani-
miv toliko zaradi inovativnosti ali
drznosti, ampak zar adi opozarjanja
na ekspanzijo arhitekture v drZave,
kjer ni te tradicije. To je vzpodbudno
Iako za arhitekturo samo kot tudi za
diskurz o arhitekturi, saj drZave, kot
so iile, Nigerija ali Boiivija, ponu-
jajo razlidne poglede na arhitekturo
in njeno funkcionalnost.

Na razmerje n-red arhitekturo in po-
sameznikom opozarjatudi srbski pa-
viljon, ki ga je Zirija tragidno prezrla,
deprav je bil absolutno najboljSi. Srb-
ska delegacija se je odlodila za mi-
nimalizem: njihov paviljon je velika
soba, kije po tleh in stenah obdana
z modro plastiko, na obeh skrajnih
koncih sobe ima dva zvodnika, ki
oddajata zvok tipkanja, v predsobi
pa so bili na razpolago kupi kopij
e-mailov. Na prvi pogled to ni nid
posebnega, a vendar jim je z zelo
malo materiala uspelo podati uni-

verzalno zgodbo mladih arhitektov.
Plastika posnema obliko dna ladje,
ki nakazuje plovbo arhitektov skozi
teZke socialne razmere, obenem pa
prlkai.e dejansko stanje ne le srb-
skih, ampak mnogih drugih arhi-
tektov, ki so danes prezrti v druZbi.
Modra barva plastike je simboliden
prikaz njihove domi5ljije, ki jih vse-
eno navdaja z optimizmom, temu pa
na drugi strani oporeka konstantno
tipkanje pro5enj za delo, kijih lah-
ko obiskovalec zavrne s Stampiljko
in Sablonskim odzivom. Sporodilo
je univerzalno, predstavitev pa luci-
dna, a obenem realistidna, minima-
listidna, duti se vpliv Yvesa Kleina
in Bertolta Brechta. Gre za popoln
umetni3ki prikaz stiske posame-
zntka, ki ne more izpolniti svojega
umetniSkega potenciala, arhitektu-
ra pa mu ponuja moZnost izraLanja.

Pri srbskem paviljonu se pojavi r pra-
Sanje, ki preveva tudi ved drugih
paviljonov: ali je to arhitektura ali
umetniSka instalacija? Kaj lodi in-
stalacije Barbare Kruger od irskega
paviljona, ki prikazuje, kako lahko
dojemamo dlovesko miselnost kot
arhitekturno konstrukcijo in na pri-
meru demence lociramo fragmente
miselnosti? Ali lahko implementa-
cija arhitekture, arhitekturne teorije

ali pa sama arhitektonika pridnejo
proces metamorfbze umetniSke in-
stalacije v arhitekturni objekt'/ Odi-
tno je, da nekateri postmodernistidni
arhitekti v osnovi Se vedno delujejo
bolj v sferi vizualne umetnosti. S
tem ni nid narobe, a vendar je tre-
ba za nadaljnji razvoj arhitekturne-
ga diskurza in arhitekture doloditi
mejo med arhitekturo in umetni3ko
instalacijo, saj gre pri arhitektu-
ri za popolnorna drugadno teorijo
in popolnoma drugadne okoliSdi-
ne nastanka umetni5kega objelita.
Tako moramo torej biti kritidni do
urugvaj skega, irskega, Svicarskega
ter mnogih drugih paviljonov ter jih
gledati skozi to prizmo, ne pa jih je-
mati zgolj kot nekaj samoumevno
koristnega za arhitekturo, kakor to
dojemajo nekateri kritiki.
A vendar se lahko od tega naudimo
tudi mnogo koristnega, predvsem
drznosti in Zelje po eksperimenti-
ranju, ki ga pri slovenskih arhitek-
tih letos ni bilo zaznati, saj smo se
popolnoma utopili med vsemi dru-
gimi paviljoni in izpadli kot kopija
poceni skandinavskega paviljona
izpred Sestih let. Morda bo sloven-
ski paviljon na naslednjem bienalu
presenetil z ved ekscentridnosti in
liridnosti. Srbom je to letos uspelo.

3l



24 resnic na sekundo

L e t a 2 0 0 4 j e v C a nne s u n afilm s kemfe s t iv alu n agr ado

za najboljii kratki film prejel Trafic romunskega

reZiserja Catalina Mitulescuja, tri leta kasneie pa
za najboljii film ponovno romunski predstavnik

4 meseci, 3 tedni in 2 dneva reiiseria Cristiana
Mungiuja. Ta dvafilma, ki sta nepriiakovano dobila
prestiZne nagrade, sta iirio javnost opozorila na

fenomen romunskega novega vala.

Leta l9B9 je v Romuniji izbruhnil
upor, ki je po ved desetletjih s

funkcij e predsednika drZave
vrgel totalitaristidnega Nicolaeja
Ceausescuja. S tem se je zadela
demokratizacija in posledidno
tranzicija iz komunistidne v
kapitalistidno Romunijo. Ta
dogodek ter dogajanje pred njirn
sta pornembna za razumevanje
fenomena novega vaia.

Pred revolucijo je v RonTuniji
vladalo stanje popolne cenzure,
ki je dopu5dala le filme, ki so bili
ideoloiko skladni s totalitaristidnim
reZimom ter so se uporabljali
izkljudno za propagando in
reprezentacijo ideolo gije. Zato
tudi danes Siria javnost ne pozna
nobenega romunskega filma,
posnetega pred letom 1989 (z
izjemo filma Reenactment). Ce to
primerjamo z rusko kinernatografijo,
kjer je vlada nadrtno financirala
visokopotezne filme, ki niso
bili ideoloSko kontaminirani, ter
ustvarila klasike. kot sta Stalker
in Solaris, postane slika jasnejSa.
Romunija nima nobenih pogojev

za to, da se sklicuje na ideolo5ko
nekontamin i ramo kinematografsko
tradicijo, a ravno to je vzpodbudilo
razvoj novega vala.

MlajSi romunski reZiserji, ki
so bodisi doZiveli revolucijo ali
pa obdutili njene posledice, se

niso ravnali po lastni tradiciji,
ki je neobstojeda, ampak so se

odloiili za zanimivo varianto
eklekticizma, kjer so kombinirali
francoski novi val in italijanski
neorealizem. Ker sami nidesar
od tega niso doZiveli, to sedaj
doZivljajo s posebno aproporcijo.
ki je v Romuniji dobila unikaten
vizualni jezik. Minimalizem,
ki preveva filme, pomanjkanje
glasbe, prrkaz dloveSkih odnosov
ter 5e posebej prikaz Zivljenja pod
totalitaristidnirr-r reZimom, kjer
posameznik ne obstaja, ampak je le
Stevilka, ki naj bi jo reprezentirala
oblast, in kjer nirna nihde osnovnih
pravic, so tu tzraziti. Potrebno
je razumeti, da je bilo od vseh
drZav vzhodnega bloka v Romuniji
najved lakote in rev5dine. In ravno
to je vplivalo tudi na danaSnje

Kristjan Sedej
Ilustracija: Alja Kregar

stanje, ki ni pretirano drugadno.
Filmi ne prikazujejo le Zivljenja
pred revolucijo, ampak tudi po
revolucrji, po prehodu iz socializma
v kapitalizem; v tem kontrastu
med preteklostjo in sedanjostjo
pr i kazuj ej o dej ansko pomanj kanj e

sprememb v odnosu do dloveka,
prikazujejo resnico nehumanega
kapitalizma v Romuniji.

Francoski reZiser Jean-Luc Godard
je v enem svojih zgodnjih kratkih
filmov izjavil, da je fotografija
resnica, film pa 24 resnic na
sekundo. Tako lahko gledamo na
romunski novi val, saj gre tuzaLeljo
po Siritvi resnice. Romunija je bila
do vstopa v Evropsko unijo relativna
neznanka glede notranj e politidn i h
razmer, danes pa zaradt frustracije
izgublj ene generacij e spoznavamo
zgodbe obidajnih ljudi, ki nam
riSejo polno podobo Romunije,
kamen za kamnom, dokler se ta
tragidni mozaik ne zapolni. Film
4 meseci, 3 tedni in 2 dneva ni bil
ustvarjen z namenom podpiranja
splava, ampak je bil mi3ljen kot
okno, ki prikazuje resnico, kakino

5/.



je stanje v druZbi, kjer Zenska
nima pravice do splava. Ne gre za
pridigo, ampak zgolj za objektiven,
ideoloBko nekontaminiran prikaz
realnosti nekega nam neznanega
obdobja. V tem je zelo podoben
lllmorn iranskih reZiserjev, kot sta
DariuS Mehrjui in Bahram Beizai.

Danes, po padcu edine alternative
zahodnemu kapitaliznru in po
prevladi kapitalizma, lahko
opazujemo porast razlidnih glasov
iz razlicnih krajer. kropozarjajo na
zgodovino, ki smo jo zanemarili, in
na zgodbe, ki jim nismo prisluhnili,
ter Zelijo, da se iz njrh udimo.
Pri tem se Romuni razlikujejo
od drugih tudi po zelo krutem
crnem hurnorju. k i je vseprisoten
v njihovih filmih ter tzraLa
njihov pogled na svet in odnos do
njega. Motive, kot so smrt, splav,
loi itev. seksua I iz acija. posprem i jo

z vmesnimi vloZki humorja, a
vendar nikoli do todke, kjer bi
film deloval neavtentiden. Zaradi
razlidnih dejavnikov (obdasni
jump cut, ki povzrodi dasovno in
prostorno disharmonidnost) med
gledanjem sicer vselej dojemamo,
da je to pred nami le film, a vendar
je prisoten dolg pogled kamere, kot
pri lilmih avstrijskega reZiserja
Michaela Hanekeja, ki v svoji
vztrajnosti prikazuje sceno tako
dolgo, da doZivimo ponotranjenje
dogajanja. Gre torej za paradoksalno
alienacrjo, ki povzroda pri bliZevanj e

posameznika dogajanju, ki je prav
tako izr zeto iz eksogenega vila. na
primer lilrnov reZiserjev, kot sta
prej omenjeni Haneke ali kultni
Ingmar Bergman.

Film je lahko ved kot le zabava,
lahko je dokument. Filmi, kot sta
PoloZaj otroka in Daled za gri(.i,

niso le dokument, ki prikazuje
neki dogodek ali pojave, ki so se
odvili v Romuniji, ampak so sami
inertne komponente tega pojava.
Pomagajo Siriti resnico, mi kot
gledalci pa smo pride te resnice,
ki jo moramo kritidno ovrednotiti
ter razmisliti o svetu, v katerem
smo, in o druZbi, ki nas obdaja,
saj vdasih ne moremo uvideti vseh
zgodb. ki se odvijajo ol<oli nas.

DrLave vzhodnega bloka res
niso nekaj velikega v kontekstu
gospodarstva, nekatere, kot je
Romunija, tudi niso velike na
podrodju kulture, a vendar so ti
kraji nedvomno veliki po Stevilu
zgodb" ki narn jih lahko zaupajo. in
zgodb, ki nam pokaZejo resniden
obraz dloveStva. Ravno zato
potrebujemo ved umetnikov, ki
bi nam zaupah te zgodbe ter tako
pomagali Siriti resnico.

JJ
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Teden bo kot nataii'.:::::::Tl:: llTEiANE U.ITNlCE - PRxavc
Neprespane noii, ki ti jih povzroia napor,
no ucenje, bodo vplivale na tvoje razpolo-
2enje. Pazi, postajai vedno bolj zagrenjen
in kloiarskil Postoj za trenutek. privoSii si

skodelico taja, meditiraj v cvetocem parku
ali se sprosti ob tajtiju.
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LedLwa Tyazwule LSo Letl
Gimnazija Ledina je stara '150 let, a je videti frdamano dobro, saj je bila zadnjih nekaj let deleZnavrste plastitnih operacij. Pa naj 5e kdo rete, da to ne delujel Preveri, kako do-bro pozna5 svojo iolo.Prvih pet dijakov s pravilnimi odgovori pribori svojemu rizredutotke za naj razred.Reiitve oddajtev knjiZnici.

Katerega leta je bila zgrajena naia iola?
A 1867
c 1860

Po kateri nekdanji ledinki se imenuje druitvo, ki
podeljuje naziv kulturni ambasador Gimnazije
Ledina?

A NeZiMaurer
B Vlasti Luitek
C Katji Perat
e AniciCernejevi

Pri katerem predmetu je bilo v iolskem letu
2014/15 najvei popravnih izpitov?
A matematiki B fiziki
C biologiji C slovenitini

Kolikina je vsota let profesorjev v geografsko
-zgodovinskem kabinetu?
A 210
c 256

Koliko vhodnih vrat, zaprtih in odprtih, ima
Ledina?

A2
C4

B 1857
e 1877

Kdo je bil prvi slovenski smudar in hkrati ledi-
nec, kije osvojil mali kristalniglobus?
A Tina Maze B Rok petrovid
C Bojan Kri2aj e Jure Koiir

Komu/temu sta bila vcasih namenjena dva
vhoda na Ledino?

A vhod - izhod B dijaki- profesorji
C fantje - dekleta e ravnatelj - ostali

Koliko let je Roman Vogrinc ravnatelj Gimnazije
Ledina?

A 21 let B 10 let
C 8let e 14tet

Kakino fasado ima Ledina?

A klasitno anticno
B tempeljsko procelje
C konveksno - konkavno
e obdano z rustiko

B 180
e zgz

B3
es



IZIM
Mi5ke za radunalnik ni. Profesor: A
kdo misli, da je madek, pa je pomo-
toma odnesel miSko?

Pri filozofiji.
Profesor: Kako ve5, da je Zemlja
okrogla?
Dijak: Hodu sm, pa sm okrog
pr5u.

Pri matematiki.
Prof.: Kdo je pri vajah na vrsti?
Dijak Nik, realno si til
Prof.: Kdo je pa kompleksno?

Prof.: Lan, obrni se naprej! Sedi po-
konci, saj rnisi neweteniar!

x+x

Pri matematiki je na vrsti kombi-
natorika.
Profesorica bere nalogo: Koliko
razlidnih zadet-nih peterk lahko
sestaYi trener 12-dlanske ekipe?
Razred: <vse tiho>
Profesorica: Kaj sli5imo v ozadju
te naloge?
Dijak: Navijade.

Prof.: Kje je Smole?
Razred: Spi!
Prof.: Kaj bo pa naslednjo uro?
Razred: Spall

Pavliha: Za koliko si znal?

Dijak: Ne vem.
Pavliha: Odgovor je pravilen, sedi.

iin$ef?r,, 11,1r,,,1,,,,,,,,,,1,

Ura,sloven5dine v naravoslovnern', -

razredu, ,

Profesorica:'Kam so se 5e zatekali v
fomantiki?
Razred: V gostilao; na ko?arec. ,l

Profesorica'lKje se je pa rodil Piede-
ren?',i ,- l

Razred: V gostilni,'

**+
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Maturanta pred ustnim za mate-
matiko:

- Sm vidu Cotmana, je bil neki
slabe volje.

- Ja, sam," * n::1."

Levstek (razlidne priloZnosti):
Matematika je vsa po tem srb-
skem sistemu: pi5i kao $to govoriS.

Sej'nismo' uia pobebnih potiebah.

Izraiunajrno ta sodni'raiundekl

Nihde vet ne pozna prileZnih
straniC. Pa"to ne bi tabla fantom
razlagat, da zraven njih leZijo.

Tole nalogico so pa znali tisti z

'mo,ihim..,inadaj€n1,
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